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Všechny Vás, naše občany i přespolní, v tomto předjarním 
období zdravím. 

Zima už předala vládu jaru a každoročně s příchodem 
teplejšího počasí nás všechny postihne mánie úklidu a sá-
zení. A vytahuje nás z našich domovů do předzahrádek, 
vinohradů a polí. 

Jsem rád, že ještě stále u nás vítězí snaha mít to pěkné 
a neřešit, zda je to naše, nebo obecní. V upravené a čisté 
obci se všem lépe žije a my máme obec krásnou. Na tomto 
místě je tedy potřeba vyslovit poděkování všem občanům, 
kteří se jarního úklidu zúčastnili a kterým není lhostejné, 
jak to u nás vypadá.

K těm stinnějším stránkám patří péče o životní prostředí 
a náš přístup k němu. Co mám na mysli a je k řešení, je 
naše kanalizace a čistírna odpadních vod. Jsme vinařská 
obec, a že odpadní vody ze sklepů nám zatěžují čistírnu 
odpadních vod, jsem již psal. Takže z jiného soudku. Kam 
za vaši domácnost dáváte vypálený tuk? Doufám, že jej 
nelejete do záchodu či dřezu. Jednak byste si tím ucpávali 
svoji domácí kanalizaci a jednak by to bylo poznat na čis-
tírně odpadních vod. A poznat to je, takže budeme muset 
zkontrolovat všechny restaurace, hotely a jídelny, jak mají 
vyřešenu likvidaci přepálených tuků. Pro domácnost je 
nejschůdnější metoda slévání vypáleného tuku do větší PET 
nádoby a bezplatné odevzdání na sběrný dvůr. Znamená to, 
že vypálený olej patří na sběrný dvůr a ne do kanalizace. 

Máme mnoho nápadů, co vylepšit, opravit, vyměnit 
nebo doplnit. Bohužel rozpočet je omezený a jen jeden, 
ale připravujeme projekty do šuplíku a v případě dotací či 
prostoru v rozpočtu je realizujeme.

• Plánujeme pokládku asfaltového koberce na ulici Pod 
Novosády a na Příhoně. Na Příhon máme zažádáno o dotaci 
a budeme čekat, zda jí dostaneme. 

• Další dotace je na zeleň v ulicích Úzká a Okružní, park 
u MŠ a „u presu“ u kostela. 

• V rámci příhraniční spolupráce máme zažádáno o dotaci 
na zámeckou templářskou zahradu. 

• Dále chceme pokračovat v obnově zámecké zdi. 
• Chtěli bychom vybudovat nové dětské hřiště pro naše 

nejmenší na Malém Újezdě. Na tento projekt již máme 
podanou žádost o dotaci.

• Plánujeme rekonstrukci veřejného osvětlení na ulici 

Městečko. Rádi bychom vybudovali lampy přímo u ko-
munikace a odstranili stará světla umístěna na domech 
mimo komunikaci.  

• Připravujeme projektovou dokumentaci pro výstavbu 
nové hasičárny na pozemku naproti masny pana Reháka. 

• Velkým oříškem k řešení je současný stav atrií v základní 
škole. Atria vznikla jako jakési dvorečky mezi jednotlivými 
pavilóny, které mají sloužit k odpočinku žáků v přestávkách. 
Původní technické řešení bylo velmi prosté. Položila se 
kanalizace a povrch z betonu se vyspároval do položené 
kanalizace. Hutnění vykopaných rýh a další se v té době 
asi neřešilo. Popraskáním betonu a v součinnosti s deštěm 
došlo k propadu povrchového betonu a znemožnilo tak 
využívání atrií. Oprava bude velmi složitá, jelikož není 
možné využití mechanizace vzhledem k poloze atrií mezi 
pavilony. Proběhla soutěž na dodavatele stavby a byla vy-
soutěžena cena bez mála rovna 1 milionu korun. Rada obce 
požaduje alternativní řešení. Doufám, že nějaký levnější 
postup najdeme.

• Připravujeme opravu mostu přes Prušánku v ulici Raska. 
Vznikla menší komplikace se souhlasem s opravou, ale na 
jejím odstranění pracujeme.

• Připravujeme projekt na výstavbu garáží na ulici Školní. 
Cílem je nahradit plechové garáže z prostoru před bytov-
kami, a to zděnými garážemi za těmito bytovými domy.

• Další dotační žádost máme na úpravy orlovny, jejích 
vnitřních prostor.

• K výročí T. G. M. jsme požádali o dotaci na obnovu 
domku Masaryka. Chtěli bychom obměnit stálou výstavu 
a pořídit audio a video techniku.

• V plánu je vybudování dětského hřiště někde v centru obce.

Ohledně zámku jdou také různé řeči. Vězte, že stávající ná-
jemní smlouva končí k 31. 12. 2017 a připravuje se výběrové 
řízení na pronájem zámku. Řízení se může zúčastnit každý, 
kdo splní zadávací podmínky, ty budou veřejně přístupné. 
Jedná se zejména o zákonné požadavky a kvalifi kační 
předpoklady uchazečů.  Nová smlouva o nájmu zámku 
bude uzavřena s vítězem výběrového řízení od 1. 1. 2018.

V závěru mi nezbývá než popřát radostné a veselé Veli-
konoce, stárkům vydařenou velikonoční zábavu, šlaháčům 
hodně vyšlahaných vajíček a Sonnentoru vydařený Před-
velikonční jarmark.

Taky bych vás všechny chtěl pozvat na putování po Vi-
nařské stezce 22. dubna 2017 a už teď připomenout termín 
konání Vinných trhů - 27. května 2017.

Do nadcházejících jarních měsíců přeji hodně sluníčka 
v duši a mnoho energie do otevírajícího se zemědělského roku.

AUTOR: Ing. Pavel Novotný, starosta

SLOVO STAROSTY

V TOMTO ROCE PLÁNUJEME 
NĚKOLIK INVESTIČNÍCH AKCÍ:

OTOČ

XXII. VINNÉ TRHY
s bohatým kulturním programem
a skvělou zábavou pro děti

ČEJKOVICE 27. a 28. KVĚTNA 2017
Zveme Vás do historických prostor čejkovického zámku, 
jeho podzemí a zahrady. 

Přijeďte do Čejkovic ochutnat vína z bohaté nabídky vinařských firem 
i rodinných vinařství. Všechna vystavená vína včetně 
specialit můžete nejen ochutnat, ale i zakoupit do svých archivů.
Součástí Vinných trhů je bohatý kulturní program

Sobota 27. května
 10.30 hod. slavnostní zahájení koštu vín na nádvoří zámku,
  společným přípitkem otevřeme košt vín   
 13.00 hod. v zámecké zahradě bude probíhat bohatý kulturní program
  a zábavný program pro děti ve spolupráci s Hnutím Brontosaurus

  a skautským oddílem 

  vystoupí  - žákovská dechová hudba Mutěňané – Čejkovjané
   - dětský folklórní soubor Čejkovjan
   - ženský sbor Levandula 
   - mužský sbor Révokaz 
 17.00 hod. Midnight Coffee Session

  netradiční cimbálovka nebo jazzová kapela s cimbálem

 19.00 hod. taneční zábava na nádvoří zámku,
  hraje hudební skupina Žízeň a Hlad

neděle 28. května 
 10.00 –14.00 hod.  košt vín na zámku a v zámecké zahradě

-  Změna  p rog ramu vyh razena  -

XXII. Vinné trhy pořádá Obec Čejkovice, Čtvrtečníci – sdružení vinařů Čejkovice,
Hotel Zámek a.s. Čejkovice, Templářské sklepy Čejkovice, vinařské družstvo. 

Součástí Vinných trhů bude možnost návštěvy historického 
sklepení Templářských sklepů a domku T. G. Masaryka.

Všechny, kdo mají rádi dobré víno a muziku,

zvou srdečně pořadatelé!
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SVATÁ ZEMĚ - 5. EVANGELIUM - POKRAČOVÁNÍ 
Pán Ježíš stál. Zaujala mě jednoduchá 
krása tohoto místa. Při čtení události, 
které se zde staly, jsem si uvědomil, 
že je to tady jako za dob Ježíšových. 
Čas utíkal a byl čas k obědu, tak 

naše další místo byla Magdala, která je 
také v blízkosti jezera, a zde jsme po-
obědvali „Petrovu rybu“ v příjemném 
prostředí. Kolem nás se nacházely 
vykopávky tohoto starověkého města, 
které bylo městem vojenské posádky. 
Po obědě jsme jeli do Kafarnaum, 
můžeme je nazvat městem Ježíšovým. 
Vstupujeme branou do tohoto areálu, 
kterému vévodí novodobý kostel 
sv. Petra postavený v roce 1990 nad 
vykopávkami Petrova domku. Je 
postaven na osmi pilířích, uprostřed 
chrámové lodě je proskelené místo, 
kterým je možné vidět zbytky Petrova 
domku. Celý prostor je prosklený oltář 
je vyzdoben mozaikou a svatostánek 
je ve tvaru františkánského kžíže. 

Po modlitbě a prohlídce kostela 
jdeme do prostoru vykopávek, do 
místa synagogy, kam Pán Ježíš chodil, 
učil a dělal zázraky. V tomto místě 
Pán Ježíš často pobýval, zde udělal 
nejvíce zázraků. Při četbě evangelií 
jsme si uvědomovali, ano tady se to 
stalo, tady jsme toho jakoby svědky. 
Opravdu úžasné místo. 

Po takovém zážitku rychle nasedá-
me do autobusu a jedeme k hoře Tá-
bor. Na parkovišti vysedáme a jdeme 
čekat na taxíky, které nás vyvezou 
nahoru. Mezitím průvodce kupuje 
jízdenky. Musíme čekat, protože jsou 
před námi ještě mnozí poutníci. Fouká 
vítr docela silný a chladivý, nasazu-
jeme si čepice a zapínáme bundy. 
Taxíky se točí a zanedlouho už sedíme 
uvnitř a jedeme nahoru. Brzo zjistíme, 
že řidiči nejsou žádní amatéři, jedou 
s námi jako k ohni. Úzká vozovka, 
serpentýny, to není žádný problém. 
Frčíme, jako by nás někdo ukradl, 
za chvilku jsme na vrcholu hory. 
Vystoupíme a kráčíme k místu, kde 
se Pán se třemi apoštoly modlil a byl 

AUTOR: P. Miloslav Čamek, farář  

V minulém příspěvku jsme opustili 
Svatou zemi v Káně Galilejské, kde 
Pán Ježíš udělal první zázrak - promě-
nil vodu ve víno a tak zachránil sva-
tební veselí mladých novomanželů.

Třetí den po snídani v hotelu nase-
dáme do autobusu, jedeme směrem 
k hoře blahoslavenství. Po několika 
kilometrech přijíždíme na místo, kde 
už stojí autobusy. Jdeme  vydláždě-
ným chodníkem směrem ke chrámu 
blahoslavenství. Všude kolem nás je 
krásně upravená zahrada, ve které se 
jako drahokam třpytí chrám postavený 
podle tradice na místě, kde Pán proná-
šel Horské kázání. Máme domluvenou 
mši svatou, jdeme s průvodcem do sa-
kristie pro věci a ostaní poutníci jdou 
na místo, kde bude sloužena mše sva-
tá. Jsme nad Genezaretským jezerem, 
které se třpytí ve slunci jako poklad. 
Mše svatá  nás uváděla do hloubky 
Ježíšových slov a cítili jsme, že Pán 
je mezi námi. Zvláště výmluvné byly 
chvíle po liturgii, kdy se každý z nás 
odebral do ticha, a tak jsme zakoušeli 
velikost, krásu a pravdivost tohoto 
místa. Jakoby k nám Pán právě teď 
mluvil a stál mezi námi.

Toto opravdu svaté místo navštivili 
čtyři papežové Pavel VI., Jan Pavel 
II., Benedikt XVI. a papež František. 
Jako památku na svoji návštěvu zde 
zanechali svá mešní roucha.

 Další naše cesta vedla dolů přímo 
ke břehu Galilejského jezera na místo 
rozmnožení chlebů. V blízkosti bylo 
další významné místo, kde apoštolové 
prožili zázračný rybolov, kdy na Ježí-
šovo slovo zajeli na hlubinu a spustili 
sítě k lovení. I když bylo poledne, 
tak  úlovek byl tak veliký, že se lodě 
málem potápěly. Stáli jsme úplně na 
břehu jezera a dívali se na jeho hladinu 
a mohli jsme si uvědomit jeho velikost 
a vzdouvající se vlny. Na samém 
okraji jezera stojí malý kostelík, kde 
uvnitř je kámen, kde podle tradice 

PROSBA

O DUCHOVNÍ 

A FINANČNÍ 

POMOC 

AUTOR: P. Miloslav Čamek, farář  

Drazí přátelé, obracím se k vám 
s velkou prosbou jak o duchovní, 
tak finanční pomoc. V letošním 
roce se začne realizovat výměna 
oken a zateplení stropů fary, která 
je památkově chráněna. Byla nám 
přislíbena dotace, také jsme obdrželi 
dotace z Obce Čejkovice 100 000,- 
Kč a Obce Starý Poddvorov 7.000,-
Kč, za které děkujeme, a ještě zbývá 
nemalá část peněz doplatit. Proto se 
obracíme s velkou prosbou na pod-
nikatele z Čejkovic, Starého a No-
vého Poddvorova, také na ty, kteří 
podnikají ve vinařství a ostatních 
oborech o fi nanční pomoc. V případě 
poskytnutí vašeho příspěvku je mož-
né tuto částku si odečíst ze základu 
daně. Pro tyto účely bude vydáno 
potvrzení Římskokatolické farnosti 
Čejkovice. Tato památková budova 
se musí stále udržovat, aby slouži-
la životu dalším generacím a také 
mohla dotvářet pěkný vzhled středu 
obce. Předem vám všem děkujeme za 
vaše dary a vyprošujeme vše dobré 
od Pána a Boží požehnání do celého 
vašeho života.

OHLÉDNUTÍ

ZA FARNÍMI

EXERCICIEMI 

AUTOR: P. Miloslav Čamek, farář  

V rámci duchovní přípravy na 750. 
výročí našeho kostela se na začátku 
postní doby konala duchovní obnova. 
V jejím prvním týdnu k nám zavítal P. 
Jiří Šindelář z Vídně, aby vedl farní du-
chovní cvičení. V pěti dnech nám nově 
otevřel poklady naši katolické víry. Ve 
svých promluvách se zamýšlel nad 
Božím královstvím, dotkl se skuteč-
nosti hříchu, který narušuje náš vztah 
k Bohu, k nám a k sobě navzájem. 
Také nám ukázal na důležitost očistce 

proměněn. Hora je majestátní, i když 
to není žádný velikán, ale svými cca 
600 m nad mořem vytváří panorama 
nezapomenutelného výhledu.

Stojíme před krásnou bazilikou 
Proměnění, dvě věže, mohutná stav-
ba, která přímo lákala jít dovnitř. Při 
vstupu nás všechny zaujala mohutná 
mozaika v absidě, kde ve zlatém 
pozadí jsou zasazeny tři postavy: 
Ježíš, Mojžíš a Eliáš. Pán září svou 
velebností a rozmlouvá s patriarchou 
Mojžíšem a prorokem Eliášem. Pod 
oltářem v přízemní kapli jsou vitráže 
pávů a nástěnné obrazy ze života Je-
žíšova. Pod oběma věžemi jsou kaple 
zasvěcené oběma starozákonním 
mužům víry. V předsíni první kaple 
nás zaujal poutnický kříž, který na 
svých ramenou až sem přinesl poutník 
z Bavorska.

Rychle zapadající slunce a poslední 
odvoz taxíků nás rychle pobídly, aby-
chom co nejrychle přišli na zastávku. 
Nebylo to jednoduché se dostat dolů, 
protože zde s námi čekalo mnoho 
dalších skupin poutníků. Až skoro 
za hodinu se nám podařilo sednout 
do taxíků a dopravit se dolů. Potom 
rychle do autobusu a odjezd do hotelu 
v Tiberias, kde na nás čekala večeře 
a odpočinek. Pěkné prostředí hotelu 
a čistota města nás mile překvapila. 
Na večerní procházce městem jsme 
se cítili bezpečně a vlny jezera, které 
narážely na břeh, byly jako u moře. 

Navštívená místa tohoho dne byla 
opravdu hluboce autentická, jako by 
tam Pán Ježíš byl právě teď s námi. 
Uvědomili jsme si pravdivost evan-
gelií a realnost situací, které se zde 
staly. Všichni jsme byli Pánu vděčni, 
že můžeme tuto pouť prožívat a z ní 
čerpat. 

Právě blížící se Velikonoce nás 
znovu uvádějí do vrcholných události 
Ježíšova života. Postní dobou jsme 
byli vedeni Ježíšovou pedagogikou, 
která nás vychovává k opravdovému 
setkání se Vzkříšeným Ježíšem. 

BLAHOPŘÁNÍ

Přeji vám všem veliko-
noční radost z hlubšího 
uvěření v Ježíše Krista. 
Přeji vám všem veliko-
noční radost z hlubšího 
zakořenění v Ježíšovu 
Duchu lásky. Přeji vám 
všem jásavou velikonoční 
radost. Pán Ježíš vstal 
z mrtvých - Aleluja! Ze 
srdce přeje a všem žehná 
P. Miloslav Čamek  

Všemi událostmi prožívanými 
v jednotlivých postních nedělích nás 
Pán přiváděl z místa pouště, přes 
horu Proměnění, k poznání hříchu, 
ke světlu - novému vidění darovaného 
Pánem, ke vzkříšení nového života 
našeho srdce až k setkání se Vzkří-
šeným při obnově našeho křtu. Ježíš 

vzkříšený je v nové dimenzi života, 
on žije Božským životem ve svém 
oslaveném těle. Prožít celé Veliko-
noce znamená být s Ježíšem ve všech 
dnech velikonočního třídenní, prožít 
všechny bohoslužby a obřady. Nově 
pochopit veliký dar záchrany a spásy 
člověka a celého vesmíru. 

S velkou naléhavostí Vás prosím, 
abychom společně prožili celé Veliko-
noce ve společenství farnosti v našem 
krásném kostele sv. Kunhuty a tak se 
posílili ve víře a stali se horlivými 
zvěstovaleli Ježíše a odnesli si do 
každodenního života hluboký pokoj 
a lásku. Přeji ze srdce Vám všem. 

a pomoci duším, které očišťují svou ne-
dokonalou lásku. Světlo a síla svátostí 
nás posiluje na nelehké cestě života. 
Důležitost křesťanské rodiny pro život 
a předávání víry bylo tématem čtvrteč-
ního zamyšlení. Páteční promluva se 
dotýkala víry, která je nejdůležitějším 
vztahem našeho křesťanského života. 
V katechezích nás otec Jiří provedl tím, 
jak se správně modlit, jak prožívat stáří, 
jak svědčit o víře a také o důležitosti 
výchovy. Po celý týden bylo možné 
přijmout svátost smíření a poradit se 
o důležitých věcech života. Kdo si na 
tato setkání udělal čas, ten byl posílen 
ve víře, zažil blízkost Boží a prožil pěk-
né společenství, kde Pán byl uprostřed 
nás, a dostalo se mu rady, povzbuzení 
v nelehkých situacích života. Děkuji 
všem, kteří se zúčastnili, a přeji bohaté 
ovoce, kterému Pán dá vzrůst. 

POZVÁNÍ

16. 4. – Velikonoční zábava 
– sál Orlovny – pořádá chasa

22. 4. – V. Čejkovická vinná stezka

30. 4. – Slet čarodějnic

1. a 8. 5. – Sluneční máj
v Sonnentoru s oslavou Dne matek

13. 5. – Férová snídaně
Na Zemi – Sonnentor

27. 5. – 28. 5. – Vinné trhy

10. a 11. 6. – Víkend otevře-
ných zahrad - Sonnentor
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ZELENÝ ČTVRTEK 13. 4. 2017
Den ustanovení kněžství; Památka večeře Páně
9.00 hod. missa chrismatis Brno - katedrála
16.00 hod. Svatá hodina Starý Poddvorov
18.00 hod. mše svatá na Památku večeře Páně 
- Čejkovice sv. Kunhuta; Svatá hodina - zpívá chrámový sbor 

VELKÝ PÁTEK 14. 4. 2017 
- Den přísného postu; Sbírka na Boží hrob; čteme Pašije sv. Jana
8.00 hod. - 17.00 hod modlitby v kostele - dle rozpisu
16.00 hod. křížová cesta Starý Poddvorov
17.00 hod. Křížová cesta ve farním kostele Čejkovice - 
modlí se 8. a 9. tř. z náboženství; zpívá chrámový sbor
18.00 hod. Velkopáteční obřady
20.00 hod. - 8.00 hod. celonoční adorace, modlí se muži 
i ženy - dle rozpisu 

BÍLÁ SOBOTA 15. 4. 2017 
- Den modliteb u Božího hrobu
8.00 - 19. 00 modlitba u Božího hrobu - dle rozpisu
19.45 Velikonoční vigilie - noc vzkříšení - sbírka na 
potřeby kostela 

VELIKONOCE VE FARNOSTI ČEJKOVICE LP 2017 
ZMRTVÝCHVSTÁNÍ PÁNĚ 
- HOD BOŽÍ VELIKONOČNÍ 16. 4. 2017 
- mše svaté; žehnání velikonočních pokrmů
7.30 hod. Čejkovice
9.00 hod. Starý Poddvorov
10.30 hod. Čejkovice
14.00 hod. Te Deum a svátostné požehnání
- při bohoslužbách sbírka na potřeby kostela 

PONDĚLÍ VELIKONOČNÍ 17. DUBNA 2017
7.30 hod. Čejkovice
9.00 hod. Starý Poddvorov
10.30 hod. Čejkovice; 

NÁCVIKY MINISTRANTŮ 
- Zelený čtvrtek 13. 4. 2017 v 17.00 hod.; Velký pátek 
14. 4. 2017 v 15.30 hod.; Bílá sobota 15. 4. 2017 v 15.00 hod.

SPOLEČNÉ UDĚLOVÁNÍ SVÁTOSTI NEMOCNÝCH 
- při mši svaté- ve čtvrtek v 20. 4. 2017 v 18.00 hod.
ve St. Poddvorově; v pátek v 18.00 hod. v Čejkovicích

AUTOR: Pavel Koliba

Opět po roce můžeme hodnotit „Tradiční výstavu vín 
Čejkovice“, pořádanou v naší obci zahrádkářskou orga-
nizací.  Výstavu se podařilo i letos uskutečnit na úrovni, 
podobné oblastním výstavám. Svou pestrostí odrůd a po-
čtem vzorků vín se bude výstava opět řadit mezi jedny 
z největších v okolí. Na výstavě se sešlo celkem 955 vzorků 
vín z 33 vinařských obcí. I když úroda byla v některých 
viničních tratích snížena loňskými jarními mrazy, bylo 
nakonec poskytnuto od 138 místních vinařů na 500 vzorků 
vín z Čejkovic. Ocenění „Šampion výstavy a Vítěz odrů-
dy“ získalo 29 vín, ocenění „Diplomem“ získalo dalších 
317 vystavovatelů z Čejkovic a okolí. Všem oceněným 
ještě jednou blahopřejeme.

5. března byla provedena degustace obdržených vzorků 
vín. Sešlo se 60 degustátorů z Čejkovic a okolí v 27 komi-
sích, kteří provedli vyhodnocení všech vzorků. Hodnocení 
vín bylo poměrně náročné, protože oproti loňskému roku 
nepřišlo 30 degustátorů. Je velmi smutné, že v tak vyhláše-
né vinařské obci, jako jsou Čejkovice, přišlo na degustaci 
jen 34 místních vinařů. Někteří vystavovatelé nebyli spo-

VÝSTAVA VÍN

kojeni s výsledkem bodování svého vína, je ale nutno brát 
ohled na to, že hodnocení provádí lidé s rozdílným názorem 
na předložené víno. Pokud se v příštím roce dostaví více 
degustátorů, může být i hodnocení vín objektivnější.

Samotná výstava se uskutečnila 11. března v příjemném 
prostředí kulturního zařízení Zemědělské a.s.. 

V letošním ročníku bylo k ochutnání na 53 odrůd vín tu-

ZDRAVOTNÍ PŘEDNÁŠKA 

DR. HLAVŇOVSKÉ 
AUTOR: Jaroslav Otáhal

Na setkání Klubu seniorů 3. 1. 2017, 
při tradičním Čaji o páté přednesla 
v hlavním programu doktorka Hlavňov-
ská přednášku na téma páteř v lidském 
těle. Na bílém plátně byla na snímku 
zobrazena páteř člověka. Ukázala, jak 
páteř v lidském těle připomíná písme-
no S a tvoří střídavě oblouky, které 
napomáhají opoře těla a slouží k tlu-
mení nárazů. Páteř se skládá z třiceti 
tří malých kostí, nazývaných obratle. 
Tyto se dělí na obratle krční, kterých je 
sedm a umožňují pohyb hlavy do stran. 
Pod nimi se nachází dvanáct obratlů 
hrudních, tvořících horní část zad. Tyto 
obratle nesou dvanáct párů žeber. Další 
část páteře tvoří pět bederních obratlů 
v dolní části zad. Těla těchto obratlů 
jsou ze všech částí páteře největší 
a spočívá na nich největší váha. Pět 
malých obratlů ve věku dvaceti pěti let 
srůstá a tvoří kost křížovou. Pod kostí 
křížovou je kostrč, která zakončuje 
páteř. Páteř je po celé délce spojená 
do souvislého sloupce vazy, svalstvem 
a hladkými plochami a výběžky obrat-
lů. Sousední obratle oddělují chrupav-
čité meziobratlové ploténky. Ploténky 
se podílejí na tvarování páteře a mají 
nepravidelný tvar, mají za úkol pohlco-
vat energii nárazů a vzájemného tření 
kostí. Umožňují pohyb obratlů a kostře 
dodávají ohebnost i sílu. Důležitou 

úlohou páteře je chránit míchu, která 
je vedená v okrouhlém kanálku. 

Po tomto stručném seznámení si 
můžeme vysvětlit, jak vznikají bolesti 
v oblasti páteře, případně nemoci 
páteře. Například bolesti v bederní 
krajině mohou být po těžké práci nebo 
přetížení, anebo narůstající změnou 
páteře. Mnoho případů bolesti v kříži 
vzniká při zvedání těžkého předmětu, 
které toto doprovází rupnutí v zádech. 
Jde pravděpodobně o výhřez ploténky 
Rozcvičování ztuhlé a bolestivé páteře 
může zhoršit a dokončit výhřez plotén-
ky Toto všechno doprovází velké boles-
ti při ohýbání a dalších pohybech. Aby 
se ploténka vrátila zpět a plnila svou 
úlohu bez bolesti, je nutný pohyb. Po 
lécích a po určité době a ležení v klidu 
se vrátí ploténka do správné polohy. 
Také bolest v oblasti krční páteře bý-
vají časté. Těmto bolestem můžeme 
předcházet tak, že se správnou polohou 
hlavy spíme na správném podhlavníku 
Hodně úrazů páteře vzniká při pádu 
z výšek, při haváriích v autě, anebo 
při nebezpečných pracích. Při tako-
vých úrazech páteře se nedoporučuje 
s postiženým hýbat a čekat na příjezd 
sanitky. Jinak bychom mohli postižené-
mu uškodit. Při jízdě autem je nutné mít 
hlavu opřenou o opěrátko na sedadle. 
Tak předejdeme úrazu krčních obratlů, 
když do nás neočekávaně někdo prudce 
narazí zezadu. 

zemských i zahraničních. Podpořit tuto výstavu a ochutnat 
tato vína využili i mnozí místní, i když v menšině, oproti 
návštěvníkům z okolí a celé ČR. Sál KD se postupně za-
plnil a příjemnou atmosféru doplňovala cimbálová muzika 
Galán z Podluží. Nakonec všichni návštěvníci odcházeli 
spokojeni a snad nám zachovají svou přízeň i v dalším 
ročníku.

Závěrem chci poděkovat všem vystavovatelům za 
poskytnuté vzorky vín, všem sponzorům a mediálním 
partnerům za podporu této akce, všem degustátorům za 

účast, ochotu a objektivní hodnocení, všem obsluhujícím 
a všem zúčastněným výstavy. 

Zvláštní poděkování patří vedení Zemědělské a.s. a OÚ 
Čejkovice, kteří poskytli své prostory pro pořádání výstavy 
a degustaci vín. Toto poděkování patří také celému výstav-
nímu výboru za obětavou práci a všem ostatním, kteří se 
jakkoliv podíleli na uskutečnění této akce. 

V příštím roce se opět budeme snažit zvýšit úroveň 
a prestiž této „Tradiční výstavy“ a tím i prestiž Čejkovic 
a všech místních vinařů, ať už malých, či profesionálních. 

V závěru přednášky paní doktorka 
odpovídala na dotazy. Na otázku, jestli 
cvičení pomohou, aby páteř byla zdravě 
ohebná a zamezilo se ztuhnutí páteře, 
případně aby se nekřivila a byla rovná, 
odpověď byla, že úměrné cviky odpo-
vídající věku seniorů mohou páteři pro-
spět. Také zdravý pohyb a lehčí práce 
jsou prospěšné. Důležité je taky nedělat 
těžkou práci, neprochladnout v oblasti 
páteře a být opatrní na svou páteř. 

Na ukončení poděkovala předsed-
kyně Ilona Lorencová paní doktorce 
za pěknou přednášku. 
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KANALIZACE NENÍ ODPADKOVÝ KOŠ! 
rozložitelný odpad z kuchyní a stravoven a je povinnost 
s ním nakládat v souladu se zákonem o odpadech č. 
185/2001 Sb., v platném znění. Případné vypouštění do 
kanalizace pro veřejnou potřebu je porušením povinností 
vyplývajících z obou výše citovaných zákonů a také poru-
šením podmínek a limitů kanalizačního řádu příslušného 
provozovatele a povinností ze zákona č. 274/2001 Sb. 
o vodovodech a kanalizacích pro veřejnou potřebu a změně 
některých zákonů. Případné sankce mohou dosáhnout 
pokuty až ve výši několik mil. korun v závislosti na 
uplatněném zákoně a osobě pachatele.

POTRAVINÁŘSKÉ TUKY A OLEJE z přípravy jídel, které 
lidé často vylévají do dřezů či toaletních mís, způsobují 
v kanalizačním systému závažné problémy. Po ochlazení 
tuků v kanalizaci vznikají hrudky, které se postupně naba-
lují a zachycují další nečistoty. Tím dochází k ucpávání ka-
nalizace a hromadění v kanalizačních čerpacích stanicích  
a následně na čistírně odpadních vod. Tuky se v kanalizaci 
také částečně rozkládají na mastné kyseliny, které pak 
následně zvyšují korozi stěn kanálů a potrubí. V kanalizaci 
tuk a olej po smísení s jinými nečistotami vytváří tuhé ná-
nosy, které brání volnému průtoku a musí být proto velmi 
nákladně odstraňovány. S ještě většími náklady je spojena 
likvidace tuků, které přitečou na čistírny odpadních vod. 
Mnohem ekologičtějším způsobem likvidace  tuků a olejů  
je jejich sběr do nádob (např. plastových) a jejich předání 
na sběrný dvůr k následné recyklaci.

KANALIZACE PRO VEŘEJNOU POTŘEBU SLOUŽÍ 
VÝHRADNĚ PRO ODVÁDĚNÍ A ZNEŠKODŇOVÁNÍ OD-
PADNÍCH VOD, ostatní výrobky mají být recyklovány či 
odstraňovány jako komunální odpad, i když jejich výrobci 
uvedou na obalu informaci o možnosti jejich spláchnutí 
do kanalizace.

AUTOR: Ing. Jaroslav Jedlička, technolog ČOV 

Provozovatelé vodohospodářské infrastruktury (kanali-
zace a ČOV) velmi často čelí vzrůstajícím provozním 
problémům a dodatečným nákladům na čištění odpad-
ních vod z důvodů ZVÝŠENÉHO VÝSKYTU VÝROBKŮ 
PRO OSOBNÍ PÉČI VE VEŘEJNÝCH KANALIZACÍCH. Je 
pravdou, že výskyt těchto produktů (vatové tyčinky, hy-
gienické vložky, dětské či odličovací ubrousky atd.) není 
novou záležitostí a provozovatelé se s nimi v různé míře 
setkávají a vyrovnávají na jednotlivých stupních kanalizací 
a čistíren odpadních vod již řadu let. V poslední době 
však někteří výrobci produktů osobní péče uvádějí na trh 
vlhčené ubrousky jakožto částečnou náhradu toaletního 
papíru, které lze dle jejich deklarace stejně jako toaletní 
papír spláchnout do kanalizace. Taktéž někteří výrobci toa-
letního papíru vyrábějí tento produkt s nosičem (ruličkou), 
který označují za rozpustitelný a taktéž spláchnutelný.

VLHČENÉ UBROUSKY způsobují řadu provozních problé-
mů při sběru, čerpání a čištění odpadních vod, význam-
ným způsobem zvyšují náklady na servis a údržbu těchto 
zařízení a v neposlední době mají výrazný negativní vliv 
na řádné plnění požadavků vyplývajících z příslušných 
vodoprávních povoleních. Vlhčené ubrousky jsou obvykle 
vyrobeny z dlouhých vláken netkané celulózy anebo 
z plastů. Z tohoto důvodu nedochází k jejich úplné dez-
integraci, nebo k ní dochází až po delším čase. Vlhčené 
ubrousky a jiné přípravky pro osobní péči mají tendenci 
ulpívat v stokové síti v jakýchkoliv záhybech, kříženích či 
překážkách a vytvářet vysoce odolnou kompaktní masu. 
Důsledkem je výrazné snížení průtočného profi lu kanali-
začních sítí, zanášení česlí, ucpávání čerpadel a vyřazení 
nejrůznějších čidel měřící techniky z činnosti.

Provozovatelé se rovněž setkávají i s POUŽÍVÁNÍM DO-
MÁCÍCH DRTIČŮ ODPADŮ u zákazníků, ovšem kuchyň-
ský odpad není běžnou součástí komunálních odpadních 
vod a způsobuje vážné problémy nejen s odváděním 
odpadních vod kanalizační sítí, ale také při jejich čiště-
ní a následném vypouštění do toků. Kanalizace slouží 
výhradně pro odvádění a zneškodňování odpadních vod 
a nelze připustit, aby do tohoto systému byly odváděny 
odpady, například rozmělněný kuchyňský odpad, který 
není odpadní vodou ve smyslu § 38 zákona č. 254/2001 Sb.

KUCHYŇSKÝ ODPAD je podle vyhlášky č. 381/2001 Sb., 
kterou se stanoví Katalog odpadů, zařazen pod kat. č. 
20 01 08 jako organický kompostovatelný biologicky 

MLADÍ HASIČI
AUTOR: Igor Bergman

Tak máme první závodní sezonu za námi. Náš kolektiv 
se z celkového počtu deseti závodů zúčastnil pěti a z cel-
kového počtu 25 závodních týmů skončil na 18. místě. 
Musím děti pochválit, že se nezalekly a do soutěží se 
vrhaly s vervou a velkým odhodláním a díky tomu obstály 
ve velmi těžké konkurenci ostatních závodníků, kteří již 
závodí několik sezon.

Od nového roku 2017 čekají naše mladé závodníky 
velké změny. Změny se hlavně týkají pravidel jednotli-
vých disciplín, rozhodčích u závodů a spolupráce s OSH. 
Hlavní změnou, kvůli které museli vedoucí absolvovat 
jednodenní školení, byla skutečnost, že požární sport byl 
ministerstvem uznán za regulérní sport. To znamená, 
že děti jsou vedeny jako aktivní sportovci.

O velkých prázdninách jsme si s dětmi udělali výlet 
do Oslavan u Brna, kde se nachází Hasičské muzeum. 
V expozici bylo množství historické a současné hasičské 
výzbroje a výstroje, vývoj hasičských a protipožárních 
technik a dalších věcí, související s hasičstvím. V muzeu 
se nacházela i expozice věnovaná zahraničním hasičským 
sborům z Kanady a Německa. V Oslavanském zámku, kde 
se muzeum nachází, jsou ještě muzea hornická a elektro-
technická a ta jsme též navštívili. Všem se výlet moc líbil 
a především děti byly velmi překvapené, když spatřily 
staré dřevěné televizory a gramofony a rádia.

Na závěr prázdnin čekalo děti ještě jedno překvapení, a to 
společně strávený víkend na hasičské zbrojnici. Společně 
jsme strávili tento víkend hrami a trénováním disciplín, 
které budou potřebovat na nadcházející závodní sezonu.

V říjnu naše děti obdržely pozvání od našich kolegů z Ho-
donína na přátelský závod v požární všestrannosti. V tomto 
závodě běží soutěžní tým po vyznačené trase, kde jsou 
rozmístěna stanoviště jednotlivých disciplín. Je to střelba 
ze vzduchovky, topografi e, orientace na mapě s buzolou, 
překonání vodního toku na laně, uzlování, základy první 
pomoci a požární ochrana. Za Čejkovice nastoupili do 
závodu starší i mladší žáci. Z pěti závodních týmů získali 
starší první místo a mladší obsadili třetí pozici.

Naše tréninky jsou dvakrát týdně, v sobotu a v pondělí. 
Jelikož se objevili zájemci o disciplíny TFA, budou se tyto 
tréninky konat pro tyto zájemce v pondělí. Disciplíny TFA 
prověřují především zručnost závodníků při práci s hasič-
ským vybavením a jejich fyzickou kondici.

Vést kolektiv není jednoduchá záležitost, často se stává, 
že vedoucí přijdou z práce a hned máme trénink s dětmi 
a domů se tak dostaneme ve večerních hodinách, musíme 
sledovat neustále novinky, které se můžou týkat pravidel 
a činností. Děláme to dobrovolně, ale rádi. Nic totiž 

nepotěší více, než když vidíte, jak se děti v disciplínách 
a v požárních dovednostech zlepšují. Rád bych také po-
děkoval rodičům za to, že děti v jejich činnosti podporují.

Chtěl bych také vyjádřit velké poděkování Templářským 
sklepům a p. Lukáši Hradilovi za jejich sponzorský dar. 
Vybavení na naši činnost nepatří zrovna k nejlevnějším, 
a proto si velmi ceníme každé pomoci, která se nám dosta-
ne. Díky jejich fi nančnímu daru zakoupíme vybavení, které 
nám umožní lépe reprezentovat naše SDH a Čejkovice. 
Také bych rád poděkoval Obecnímu úřadu Čejkovice 
za možnost využívání tělocvičny a školního bazénu. Na 
hasičské zbrojnici se nám také objevila nová kuchyňská 
linka. Tu darovali Jaroslava a František Kmentovi. Za 
jejich dar velmi děkujeme, protože staré vybavení našim 
potřebám již nevyhovovalo. Těší nás, že si dokáží občané 
Čejkovic vzpomenout na dobrovolné hasiče.

Důsledné dodržování výše uvedených pravidel 
přispěje ke snížení počtu havarijních situací na 
stokové síti či na jednotlivých stupních čistírny 
odpadních vod a snížení nákladů spojených 
s řešením těchto událostí. 

Rovněž dojde ke zvýšení účinnosti čištění odpad-
ních vod a prodloužení životnosti jednotlivých 
prvků stokové kanalizační sítě a čistírny odpad-
ních vod. 

Pro více informací o požárním sportu nebo činnosti 
hasičů na okrese Hodonín, můžete navštívit inter-
netové stránky www.oshhodonin.cz, nebo skupinu 
na facebooku „Mladí hasiči Čejkovice“. 
Tam se můžete podívat na videa a fotky
z tréninků a závodů.
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OREL NEBO SOKOL

Za okupace se odvážní členové obou organizací zapojili 
v různých formách do odboje proti Němcům a ztratili své nej-
lepší členy. Po 2. světové válce přišlo k ideovému vyhrocení 
mezi Orly a Sokoly: zatímco tradiční akce Orlů slábly, až byly 
potlačovány, organizace Sokolů dostaly zelenou a sloužily ve 
prospěch budování socialistického základu tělovýchovných 
organizací. Po roce 1948 přistoupil záhy komunistický režim 
k postupné likvidaci celostátní organizace Orla. V Čejkovi-
cích tak vzala za své bohatá orelská knihovna, i „Orlovna“ 
dostala nové a potupnější využití, kde se na parketách sklado-
valo kdeco, jenže budovu nikdo neopravoval. Z dlouhodobé 
devastace se Orlovna vzpamatovala až počátkem nového 
tisíciletí. Budova přežila, organizace Orel, a nakonec i Sokol, 
svou minulou slávu a nezbytnost v době televizních progra-
mů, mobilů a počítačů již probudit nedokázaly.

AUTOR: Jenda Otáhal                                                                                               

Jak jsem psal již dříve, v Čejkovicích i v mnoha dalších 
vesnicích na Moravě se obyvatelé rozdělovali neofi ciálně 
na „horňáky nebo dolňáky“, podle místa svého bydlení. Ale 
až do období potlačení všech organizací po roce 1948, které 
neměly nebo nezměnily ideovou náplň směrem k materialis-
tickému světovému názoru, žili vedle sebe v Čejkovicích také 
členové dvou velkých uskupení dle různého náboženského 
vyznání a majetkového vlastnictví: Orli a Sokoli. Jejich 
vznik a funkčnost můžeme sledovat v dnes již historických 
časopisech nebo ročenkách v 19. století. Organizace Orel 
sdružovala především mládež křesťanskou a agrární, se 
zaměřením konzervativním a umírněnými názory ke všemu 
pokrokovému. V Sokolu se naopak angažovali ti ostatní oby-
vatelé, kteří neměli co ztratit, jinověrci a bezmajetní, hlásící se 
ke všemu novému a ovlivňováni sociální demokracií a později 
i komunistickým hnutím. Počátkem 20. století a se vznikem 
samostatného Československa, také v období hospodářské 
krize koncem dvacátých let, se mnoho chudobných lidí se 
smýšlením jako Sokolové, vystěhovalo do Ameriky a založili 
zde bezpočet organizací Sokola, jehož členové ale smýšleli 
ne tak radikálně jako u nás. A spolupracovali s oběma našimi 
organizacemi. Náhodou jsem při hledání nějakého staršího 
odborného tisku vzal do ruky starobyle svázaný časopis z roku 
1919 a při prolistování mi padlo do oka několik odstavců 
z tohoto téměř stoletého časopisu:

F. M. Žampach žil v minulém století v Brně a patřil mezi 
všestranně zaměřené novináře a publicisty. Mimo jiné také 
sepsal a v brněnském nakladatelství „Petrov“ vydal v roce 
1943 útlou brožuru o vinařství a víně v období první republiky.

 Také v roce 1920 pokračovala bohatá činnost Orla na Mo-
ravě i vydávání jeho věstníku. Zajímavým dokladem o této 
době jsou i další dvě zprávy z Čejkovic:

V době mého mládí v padesátých letech minulého století 
bylo na vesnici málo možností, jak využít ty sporé volné 
chvíle, kdy skončilo vyučování a neprobíhaly zrovna nějaké 
důležité práce na poli. Po večerech jsem také dvakrát týdně 
chodil do Sokola, v této době již byl vítán každý, kdo chtěl 
cvičit a bez předsudků o původu. Cvičili jsme v nově posta-
vené Sokolovně, kde se kromě školního tělocviku vlastně 
odehrávaly všechny společenské akce: taneční zábavy, valné 
hromady spolků i JZD i divadelní hry místních ochotníků 
(také jsem tady odehrál svou královskou roli v divadelní po-
hádce „Jirka s kozů“ v lednu roku 1959). Nebyl jsem zrovna 
ohebný žáček, více mě bavily míčové hry, ale snažil jsem se 
vyrovnat svým kamarádům. Než se rozšířila i v čejkovských 
rodinách televize, chodili jsme do kina, V kinosále vládl pev-
nou rukou Tonda Vydařelý ze Včelína, často na nás pokřikoval 
i během promítání a nejvíce ho iritovalo louskání dyňových 
jáder, které se pravidelně rozběhlo zároveň se „Žurnálem“. 
Vedení kina nás zásobovalo sovětskými fi lmy s válečnou 
tematikou a českými fi lmy, které se moc od těch sovětských 
nelišily. To jsme ještě v rozpuku pubertálních let netušili, 
že v důchodovém věku se tato kultura otočí o 180 stupňů 
a staneme se účastníky holywoodské fabriky na akční fi lmy. 

Když jsem v září roku 1959 odešel studovat vinařské 
základy do modranské péteešky, chystala se zrovna 2. sparta-
kiáda a také modranský Sokol hledal vhodné tipy pro „Muže 
s tyčí“ – patřil jsem k těm statnějším chasníkům a má vrozená 
hrdost neodolala. Právě na okresní spartakiádě ve Skalici jsem 

získal svůj pseudonym „Ota Halján“. Vzpomínky na masová 
vystoupení v Praze již dávno vybledly, ale pro mnoho tisíc lidí 
ze všech koutů Československa to byla ojedinělá příležitost 
k získání samostatnosti, navázání nových přátelství a zhléd-
nutí některých vystoupení přímo na slavném a obrovském 
strahovském stadionu.

Po dobu mých studií se kontakt s děním v rodných Čejko-
vicích zúžil jenom na prázdninové brigády v JZD, návštěvu 
kina a několik tancovaček za rok. I když jsem ve zralém věku 
zakotvil v pohraničním městečku Valtice, nikdy jsem do 
Čejkovic nepřestal dojíždět a snažil jsem se v paměti mých 
rodáků udržovat o mně patřičné povědomí.

Orlovna na konci své slávy v roce 1947

Muži cvičí s krátkou tyčí

Žákovská dechová hudba Mutěňané – Čejkovjané se 
v neděli 26.3. 2017 zúčastnila Mezinárodního festivalu 
dětských a mládežnických uměleckých souborů. Tento 
soutěžní festival „Svátek jara“ se konal na Slovensku 
v Piešťanech. Naši muzikanti byli velmi úspěšní. 
Kromě diplomu a nádherné vázy získali Grand z na-
dačního fondu pro Mezinárodní fórum mládeže ve výši 
1500 EUR (asi 40 000 Kč). Tento grand je zároveň vol-
ná vstupenka na účast v Festivalu sympatie Europarků 
2017 – 2018 v Disneylandu v Paříži. Zároveň kapela 
získala pozvání na Galakoncert do divadla u Hybernů 
v Praze, kde muzikanti zahrají skladbu Teda Huggense 
Fascinující bicí. Na bicí nástroje se představí desetiletý 
Alex Mullot z Mutěnic. Muzikanti byli úžasní, všem se 
moc líbili, a proto bych jim a také rodičům chtěl touto 
cestou poděkovat. Kdo by ze čtenářů chtěl slyšet, jak 
muzikanti hráli, má možnost si kapelu poslechnout na 
youtube - skladba se jmenuje Fascinující bicí, datum 
26. 3. 2017 v Piešťanech.  

AUTOR: Jara Novák

ŽÁKOVSKÁ DECHOVÁ 

HUDBA BODUJE
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AUTOR: Ilona Lorencová

PŘEHLED ČINNOSTI KLUBU SENIORŮ ZA 
UPLYNULÉ PRVNÍ TŘI MĚSÍCE ROKU 2017:

CO PŘIPRAVUJEME?

JARNÍ VÝLET
AUTOR: Marie Neničková

S dobrou náladou a s očekáváním příjemně prožitého 
dne se nás třináct, kulturních zážitků chtivých seniorek, 
vydalo do Brna. Cesta vlakem nám rychle uběhla a po-
sílené dobrou kávou jsme pokračovaly „šalinou“směrem 
Černá pole. 

Cílem našeho výletu byla prohlídka vily Tugendhat, 
která je první moderní českou památkou zařazenou do 
světového kulturního dědictví UNESCO. 

Tuto funkcionalistickou vilu vytvořil pro manžele Tu-
gendhatovy německý architekt Ludwig Mies van Rohe. 
Jeho výrok ,, méně je více‘‘ je příznačný pro čisté formy 
a práci s materiálem. Sklo, ocel a beton jsou atributy Mie-
sova stylu, který ovlivňuje architekturu až do současnosti. 
Dnes je tato vila pokládána za vrchol Miesovy tvorby. 
Poprvé v dějinách architektury byla v privátním domě 
užita ocelová konstrukce v podobě sloupů a rozsáhlého 
prosklení. V interiéru nás zaujaly vzácné exotické ma-

• 3. ledna – Na Čaj o páté byla pozvaná i veřejnost. Na 
programu byla přednáška obvodní lékařky na téma „Nemoci 
páteře“. Výklad byl doplněn promítáním diapozitivů. Dě-
kujeme MUDr. Jitce Hlavňovské za poučnou a zajímavou 
besedu. Těšíme se na další setkání.

• 14. ledna – Autobusový zájezd na premiéru divadelní 
hry Kříž u potoka do Divadla Boleradice. Děj na motivy 
stejnojmenného románu Karolíny Světlé zachytil aktuální 
problém mladé generace při hledání správné životní cesty. 
Díky, Anežko, za pěkný zážitek!

• 7. února – Na Čaji o páté jsme ve spolupráci s Obecní kni-
hovnou uspořádali cestovatelskou přednášku s Jiřím Márou 
a jeho ženou. Před zaplněným sálem Orlovny poutavě vy-
právěli o cestě do Španělska a Portugalska. Promítali krásná 
videa. Na závěr přednášky, která uspokojina i nejnáročnější 
posluchače, si účastníci mohli zakoupit cestopisné knihy 
Jiřího Máry. Paní Majce Ritterové děkujeme za pomoc při 
zajišťování této pěkné akce.

• 25. února – se uskutečnil zájezd do termálních lázní Gyor 
v Maďarsku. Tuto možnost využilo jen 28 lidí. Za přípravu 
a realizaci děkuji Květce a Oldřišce.

• 7. března – V sále Orlovny se uskutečnil slavnostní Čaj 
o páté spojený s oslavou MDŽ. Účastníci si přinesli malé 
občerstvení a veselou náladu. Ke spokojenosti přišpěl pan 
František Pešl, který od 17 do 22 hodin zajišťoval hudební 
produkci. Nechyběl zpěv ani taneček.

• 16. března – Uskutečnil se zájezd vlakem do Brna. Cíl 
– Vila Tugendhat. Zúčastnilo se 12 členů. Za přípravu 
a realizaci patří díky Haně Opluštilové.

• Boženka s Majkou zorganizovaly tři nedělní vycházky 
a František zajistil třikrát bowlingový turnaj v Baru Nevada.

SENIOŘI INFORMUJÍ

• 4. dubna – na Čaji o páté – zajištění a prodej zájezdů a to:
– Beskydy – dvoudenní zájezd 
– termín – 23. a 24. 5. 2017
– Znojmo – Vranovská přehrada 
– termín – 27. 6. 2017
– tradiční prázdninový zájezd „Senioři s děmi“ 
– termín 11. 7. 2017
• 11. dubna – Koncert dechové hudby Žadovjáci – KD Kyjov

• 18. dubna – Bowling
• 2. května – Čaj o páté
• 16. května – Bowling
• 23. a 24. května – dvoudenní zájezd do Beskyd
• 6. června – Čaj o páté - grilování
• 13. června – Bowling
• 27. června – zájezd Znojmo, Vranov nad Dyjí
• 11. července – tradiční zájezd „Senioři s dětmi“

PODĚKOVÁNÍ

Klub seniorů Čejkovice děkuje Templářským sklepům 
Čejkovice a Zemědělské akciové společnosti Čejkovice 
za sponzorské dary. Obecnímu úřadu Čejkovice za pe-
něžitý dar 30 000 Kč a příkladnou spolupráci a pomoc 
našemu klubu.

ZDRAVÉ KOUPÁNÍ V 

MAĎARSKÉM GYORU

AUTOR: Mila Martincová

Paní Květa Svobodová vybírala peníze a neměla to 
jednoduché. Lidi se přihlašovali a odhlašovali a to ať 
z důvodu nemoci nebo nedůvěry, že tam bude zima. 
„B“ je špatně! Celý areál je zastřešený, po celý den je 
k dispozici několik termálních bazénů s vodou příjemnou 
i horkou dle výběru. Vybrat si může každý i lázeň, která 
je mu příjemná – od perličkové koupele přes bubliny až 
po masážní trysky, se kterými si člověk i pozápasí. Anebo 
se může jen tak líně povalovat v klidné a blahodárně 
působící teplé lázni. Jen nejodvážnější mohou využít 
tobogány a vodní atrakce venku. Vše je v ceně vstupného. 
Možnost občerstvení je na souši, a dokonce i ve vodě, 
takže stačí jen svačina na cestu!

Škoda, že se autobus nenaplnil. Jelo nás jen 25 osob, 
a to i ze sousedních obcí. Lidičky, nebojte se v zimních 
měsících takového výletu. Termální vodička vás uzdraví 
a Jenda Veverka vás domů bezpečně dopraví. Senioři, 
děkujeme za bezva sobotu a snad zase někdy s vámi 
v termálech.

Místní Klub seniorů uspořádal 25. 2. 2017 – a to 
již poněkolikáté – výlet do Maďarska.

teriály, pocházející například z Maroka, z Itálie a Asie. 
Obdivovaly jsme onyxovou stěnu a fascinující výhled 
na stavební dominanty města Brna. Pro svůj židovský 
původ museli manželé Tugendhatovi vilu, kterou obývali 
pouhých osm let v roce 1938, opustit. Emigrovali do 
Švýcarska a do vily se již nikdy nevrátili. 

Dalším bodem našeho programu měla být návštěva 
výstavy orchidejí, ale protože nám naše žaludky signali-
zovaly blížící se čas oběda, následovala nejdřív návštěva 
restaurace. S vědomím, že nám po vydatném obědě trochu 
pohybu neuškodí, jsme se pěšky vydaly směrem k bota-
nické zahradě, která se nachází na třídě Generála Píky a je 
součástí Mendelovy univerzity. 

Závěrečnou tečkou hezkého výletu, při kterém nám 
počasí přálo, byla společná návštěva cukrárny. Plné dojmů, 
utahané, ale spokojené jsme kolem devatenácté hodiny 
dorazily domů. 

Věřím, že i náše příští výlety proběhnou stejně úspěšně 
jako doposud. Myslím si, že v dnešní uspěchané a hektické 
době je důležité umět zvolnit a uvědomit si, že nám život 
nabízí i něco víc, než jen práci a každodenní povinnosti. 

K blížícím se velikonočním svátkům Vám všem přeji 
dny plné slunce, pohody a lásky v kruhu vašich blízkých. 

• Sezóna plesů a jiných zimních radovánek skončila. 
Svojí účastí potěšili účastníci ty, které všechny akce 
připravili.

• Na besedách „Nejen prstem po mapě…“ jsme se na 
kole projeli pod Mont Blanc, navštívili Čínu, Španělsko, 
Portugalsko, Sardinii a Krétu. S P. Markem Orko Vá-
chou jsme se zamysleli nad našim vztahem k životnímu 
prostředí.

• Sbírka všech druhů víček, ohlášená v minulém čísle 
Zpravodaje, stále pokračuje. Děkujeme všem, kdo při-
nášejí víčka jak na hasičárnu, tak do Obecní knihovny.

• Tříkrálová sbírka v Čejkovicích vynesla krásnou 
částku 81 950 Kč. Charita ČR děkuje všem, kdo přispěli 
a na pořádání sbírky se jakýmkoli způsobem podíleli.

• Do pletení obvazů pro malomocné se v Čejkovicích 
zapojilo šest žen, které za léta práce upletly stovky obva-
zů. Zhotovené obvazy se používají jako vrchní obvazový 
materiál v leprosáliích v Indii a Africe. Zdá se vám, že 
tato práce a její potřebnost v dnešní době je neuvěřitelná? 

Bohužel i takové obvazy jsou potřeba, a proto všem že-
nám, které se do jejich výroby zapojily, patří poděkování. 
Další zájemci si mohou zdarma vyzvednout potřebný 
materiál v Obecní knihovně.

• Obec Čejkovice oznamuje občanům, že vybírá po-
platky za pronájmy pozemků, psy a stočné placené 
v hotovosti. 
Poplatky můžete uhradit v pokladně na radnici do 
2. 5. 2017 nebo poslat na účet 742 36 71 / 0100 s varia-
bilním symbolem: číslo domu.

• Po pěti letech bude v letošním roce v Obecní knihovně 
opět provedena revize celého knihovního fondu, který 
čítá téměř 12 000 knih. Podívejte se do svých domácích 
knihoven, jestli tam náhodou nespočívá už delší dobu 
kniha, jejímž domovem je Obecní knihovna. Revize 
neznamená, že by knihy nemohly být vypůjčeny, ale 
je potřeba, aby se občas dostaly do správných polic 
v Obecní knihovně a pak se dostaly k dalším čtenářům. 
Knihovna je otevřena vždy ve středu a čtvrtek od 
14 do 19 hodin.  Čeká tu na vás spousta nových knih, 
využívat můžete také on-line přístupu do katalogu 
knihovny a to na: www.cejkovice.knihovna.cz

Z ČEJKOVIC NĚKOLIKA VĚTAMI
AUTOR: Marie Ritterová



Č E J K O V I C K Ý   Z P R A V O D A J  1  /  2 0 1 714 15

Všichni určitě víme, že zahájení školní docházky je 
mimořádnou událostí v životě dítěte i jeho rodiny. Nástup 
do školy je završením dosavadního vývoje a vstupem do 
další etapy života. Zralé dítě s dobrou podporou rodiny 
změnu související s nástupem do školy bez problémů 
zvládá. U některých dětí – zejména těch nezralých – se 
často objevují nejrůznější problémy a těžkosti s adaptací. 

Abychom odstranili nebo alespoň zmírnili potíže se 
vstupem do školy, pořádali jsme letos v naší ZŠ přípravné 
akce pro budoucí prvňáčky a jejich rodiče.

Nejprve proběhla přednáška pro rodiče. Zde výchovná 
poradkyně J. Martincová vysvětlila všem, jak se legisla-
tivní změny promítnou do procesu zápisu, jaké povinnosti 
z toho pro rodiče a školu vyplývají. Učitelky nižšího 
stupně H. Knápková, Z. Šolková a P. Hájková promluvily 
o školní zralosti, o potížích a následcích, které u nezralých 
dětí ve škole vznikají, ale také o potřebných pomůckách 
do 1. třídy. 

Dále následovaly praktické kurzy pro budoucí prvňáčky.  
Děti si mohly si ve škole, za přítomnosti svých rodičů, 
zkusit školní výuku na nečisto. S paní učitelkou Hromko-
vou a Hájkovou si děti procvičily ruce na psaní, jazýčky 
pro mluvení, zkusily si grafomotorické cviky, učily se, 
jak správně držet tužku, stříhaly, skládaly obrázky a ma-
lovaly. Rodiče mohli pozorovat reakce svých dětí a také, 
zda zvládají samostatně pracovat podle pokynů učitelek.

Věříme, že tato setkání prospěla i vzájemné spolupráci 
rodičů a školy. Vždyť dobrá komunikace, spolupráce, 
vzájemná podpora a respekt určitě poslouží tomu nejdů-
ležitějšímu – našim dětem.

AUTOR: učitelky 1. stupně ZŠ TGM Čejkovice

PŘIPRAVUJEME SE 

K ZÁPISU

HUDEBNÍ VÝUKA
AUTOR: M. Prčíková

Milí rodiče, v  lednu 2017 byla zahájena v ZŠ Čejkovice 
výuka hry na cimbál. Vyučuje mladá studentka konzervatoře 
Anička Múčková z Hroznové Lhoty, se kterou jste se mohli 
setkat i na různých akcích v Čejkovicích, kde doprovázela 
ženský sbor Levandula. Výuku navštěvuje 6 žáků z Čejko-
vic a 1 žákyně z Čejče. Velmi si vážíme této spolupráce, 
děti se na její výuku vždy velmi těší. Za rodiče děkují také 
p. uč. Trávníčkové, která vše zprostředkovala. 

Nabízí se také jedinečná možnost rozšíření pobočky ZUŠ 
Hodonín v ZŠ Čejkovicích o hru na housle. V současné době 
v Čejkovicích funguje několik folklorních souborů, které 
nemá kdo doprovázet. A když už budeme mít cimbalisty, po-
třebujeme také houslisty. Zápis ZUŠ Hodonín se v letošním 
roce uskuteční u nás ve škole dne 7. června od 16 hodin.  
Řada rodičů nemá možnost několikrát týdně vozit své dítě 
do ZUŠ, bylo by škoda, kdybychom této nabídky nevyužili.

KAM PATŘÍ STARÁ ŽIDLE?

Pokud máte doma hodně starou židli, je Vám líto 
ji vyhodit na sběrný dvůr, nemáte pro ni žádné 
využití a nebylo by Vám líto zbavit se jí, máme pro 
vás nabídku.  Věnujte ji pro usednutí návštěvníka 

domku TGM, kde se zrovna Vaše židle stane součástí 
obnovené stálé expozice.
Židle nemusí být zrovna v nejlepším stavu, může 
potřebovat i menší opravu. Budeme rádi za každou 
židli. Své dřevěné dárky můžete přinášet do Obecní 
knihovny a po otevření staronové expozice se na ni 
můžete přijít posadit nebo se s ní potěšit na místě, 
které je vyhledáváno mnoha návštěvníky obce. Za 
Vaše dárky předem moc děkujeme!

GENIUS LOCI

byla dříve využívána jako pec, ale nyní je z ní kuchyně. Rozměry 
jsou 14 m krát 10 m, takže 140 m čtverečních i s průjezdem. 
Žili zde hospodáři a sedláci. Objekt patří Františku Korábovi.
Pozornost si zaslouží tím, jak je záhadný. Vybraly jsme si ho, 
protože vypadá velmi opuštěně. Dům je strašidelný a váže se 
k němu příběh o odvážné dívce. 
Jednou se tam vydala mladá dívka. Šla samotinká a za sebou 
slyšela kroky. Nikdo tam však nebyl. Vystrašená se rychle snažila 
z domu dostat. Po cestě se lekla skříně, která začala potichu 
bouchat. Hrůzou oněměla, jak utíkala rychle domů. Nikdy se 
tam nevrátila. A ponaučení:  „Nevstupujte do cizích domů.“ 
O několik let později se příběh opakoval. Okolo procházela 
jiná dívka nic netušící o strašidelném domě. Slyšela hlasité 
bouchnutí, jako kdyby se roztříštilo sklo. Vběhla do domu, že 
někomu pomůže. Nikde nic neviděla. Žádné stopy po rozbitém 
skle ani po něčem rozbitém. Byly to jen hlasy domu, které ji až 
do dospělosti strašily v hlavě.
Autoři: Lucka Korábová, Eliška Pecůchová, Klára Gulišová, 
Jana Lániková

CHÁTRAJÍCÍ DŮM NA CIGÁNOVĚ
Byla jednou jedna rodina, která tu žila asi od roku 1970. Tu ro-
dinu tvořila matka Apolena, otec Servác a 5-ti letý syn Metoděj. 
Byl bohužel postižený. Bylo to 19. 7. 1970, když Apolena šla 
do zahrádky pro zeleninu do polévky a těch 5 minut, co byla 
Apolena pryč, byl Metoděj sám doma a ztratil se. Apolena se 
Servácem hledali všude, ale nikde Metoděje nenašli a nikdo 
ho neviděl. Prohledali celý dům, ale jako by se po něm slehla 
zem. Nikde ho nenašli. Poblíž Metodějova domu je zelený dům. 
Vypadá strašidelně. Nedaleko od toho domu je malý potůček. 
V prosinci toho roku bylo nalezeno v potoku Metodějovo oble-
čení.  To oblečení se našlo na Metodějovy narozeniny. Od toho 
léta, co se Metoděj ztratil, Servác začal často pít alkohol. A když 
ještě odešla Apolena do Prahy s jiným mužem na Metodějovy 
narozeniny, začal pít ještě víc. Byl prosinec. Krajinu pokryl sníh 
a venku mrzlo. Přesto Servác v kamnech nezatopil. Servác ve 
svém domě umrzl. Byl Štědrý den, když ho našli jeho kamarádi. 
Apolena v Praze vážně onemocněla a šlo to s ní velice z kopce. 
Brzy, na jaře příštího roku, zemřela. Dům na Cigánově začal 
chátrat. Nikdo se o něj nestaral. Nikdo dodnes neví, co se stalo 
s jejich synem Metodějem. Nikdy se nenašlo ani jeho tělo.
Autoři:Veronika Skyvová, Matyáš Krša, Sofi e Švábová, Jakub 
Holomáč, Tereza Špérová, Vojtěch Petlák

AUTOR: Stanislav Kalužík

TROSKY U HŘBITOVA
Ohořelý dům, který má jednu místnost s krvavýma rukama na 
zdi a plnou zemí použitých PET lahví, starou funkční skříň, ku-
chyňským nádobím a s kusem prosklené verandy. Ale pozor, na 
zdi před domem je červená cedule s nápisem: POZOR, HROZÍ 
PROPADNUTÍ PODLAHY!!!
Doslechli jsme se o příběhu spjatém s tímto domem a rádi se 
o něho podělíme:
V jednom domě U Hřbitova žila šťastná rodina s malým psíkem. 
Avšak jednoho večera začalo v domě hořet. Než dojeli hasiči, 
celý dům byl v plamenech. Když oheň uhasili, nenašli žádná 
těla a nikdo nevěděl, kam se poděli. Po pár letech začal dům 
chátrat a nakonec z něho zbyla jen jedna místnost. Všichni říkali, 
že v okolí té místnosti straší a dostalo se to až do novin. Dojeli 
dokonce lovci duchů a rozhodli se, že v té místnosti přespí celou 
noc. Do rána se však nic nestalo a zklamaně místo opouštěli. 
Neměli to dělat. Další ráno začal dům zase zničeho nic hořet 
a oheň zasáhl vedlejší domy, všichni v těch domech uhořeli. 
Po dalším týdnu od požáru viděli místní občané procházet se 
nějakého člověka u zbylých shořelých domů. Přišli blíž a uviděli 
ducha. Ptáte se, jak to všechno dopadlo? 
Nakonec třetina domů shořela. Nikdo této záhadě nepřišel na 
kloub. Lidé, co přežili, raději se odstěhovali. 
Autoři: Anna Drábková, Veronika Konečná, 

STARÝ DŮM V ULICI TEMPLÁŘSKÁ
Objekt se nachází v Čejkovicích v ulici Templářská číslo domu je 
21. Dům je starý zhruba přes 200 let. Z venku je růžový a barva je 
oloupaná, má 5 oken, 1 vchodové dveře a 1 vrata. Jedna místnost 

V hodinách výchovy k občanství („občanky“) 
jsme se s žáky šesté třídy opět vydali prozkoumat 
tajuplná zákoutí obce Čejkovice, které mají Genius 
Loci (z lat. znamenající „duch místa“ v současnosti 
výraz značí specifi ckou atmosféru dané oblasti, než 
jakési místní ochraňující síly známé z minulosti).
Pracovali jsme ve skupinách a sbírali podklady, 
fotografovali či pořizovali videozáběry. Tyto 
podkladové materiály jsme zpracovali do tabulí, 
grafi ckých prezentací a sepsali do následujících 
úryvků, s kterými se seznamte. Tentokráte byli žáci 
většinou fascinováni starými a opuštěnými domy. 
Poznáváte tato místa? 
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5 MEDAILÍ PRO ČEJKO-

VICKÉ ATLETY Z MIST-

ROVSTVÍ MORAVY
AUTOR: Petr Damborský

Halové MMS proběhlo ve dnech 3. 2. a 4. 2. 2017 v atletické 
vítkovické hale v Ostravě. V pátek 3. 2. mělo své mistrovství 
mladší a starší žactvo. Dvě medaile získala mladší žákyně 
Miriam Maděryčová, v běhu na 60 m překážek obsadila 
páté místo časem 10,51. Ve fi nále doběhla na třetím místě 
a zíkala bronzovou medaili časem 10,35. Stříbrnou medaili 
vybojovala v běhu na 300 m časem 44,96. Další stříbrnou 
medaili si přivezl Henrich Strýček ze skoku o tyči staršich 
žáků výkonem 302 cm. V sobotu 4. 2. proběhlo MMS dorostu, 
juniorů a dospělých. Na tomto mistrovství si výborně vedla 
Veronika Strýčková, která se stala dvojnásobnou juniorskou 
mistryní Moravy. Nejprve si v rozběhu na 60 m překážek 
zajistila postup do fi nále časem 9,40. Finále se běželo v době, 
kdy vrcholila soutěž tyčkařek. Veronika musela přerušit sou-
těž a doběhla si pro zlatou medaili v běhu na 60 m překážek 
a časem 9,22 si podstatně vylepšila svůj osobní rekord. Ihned 
po doběhu nastoupila ke skoku o tyči na výšce 321 cm, kterou 
úspěšně absolvovala. Konečným výkonem 351 cm si vylepšila 
svůj nejlepší halový výkon. Druhá čejkovická tyčkařka Kate-
řina Burianová se umístila v kategorii dorostenek na čtvrtém 
místě výkonem 251 cm. Škoda, že chřipka nedovolila dalším 
čejkovickým atletům zúčastnit se tohoto mistrovství.

Výsledky dalších závodů čejkovických tyčkařů ve dnech 7. 
1. a 8. 1. se zúčastnili v Ostravě Přeboru Moravskoslezského 
kraje. V kategorii juniorek zvítězila Veronika Strýčková 
výkonem 333 cm, v kategorii starších žáků zvítězil Henrich 
Strýček výkonem 331 cm, tímto výkonem si zlepšil svůj 
osobní výkon o 40 cm. V kategori starších žákyň obsadila 
čtvrté místo Adéla Kršová, která skočila 241 cm a rovněž si 
vytvořila osobní rekord. V sobotu 21. 1. se v Opavě uskutečnil 
45. ročník Slezské laťky. V ženské kategorii zvítězila Veronika 
Strýčková výkonem 337 cm. Kateřina Burianová obsadila 
šesté místo výkonem 262 cm. Na juniorském Mistrovství 
ČR, které se konalo v Ostravě, obsadila Veronika Strýčková 
nepopulární čtvrté místo stejným výkonem jako na Mistrovství 
Morava 351 cm. Stejně si vedl na Mistrovství ČR žactva, to 
se konalo v Praze, její bratr Henrich, který výkonem 324 cm 
obsadil rovněž čtvrté místo. Henrich se oproti loňské halové 
sezoně zlepšil o celý jeden metr. Na devátém místě skončila 
Adéla Kršová výkonem 221 cm. 

Výkony a umístění čejkovických atletů jsou na dané 
podmínky pěkné, přestože příprava na halovou sezonu není 
ideální. Skok o tyči trénujeme v tělocvičně ZŠ, kde máme 

v podlaze zabudovanou zasouvací skříňku a používáme část 
doskočiště pro skok vysoký, což není zrovna bezpečné. Skákat 
se dá pouze z 8 kroků, to je poloviční rozběh. V těchto pod-
mínkách skákat na ohlé tyči vyžaduje dost odvahy. Překážky 
běháme v hlavním vestibulu ve škole a to nám umožňuje dost 
kvalitní trénink. To jsou dvě disciplíny, ve kterých dosahujeme 
v hale nejlepších výsledků.

Ve středu 1. března jsme na ukončení halové sezóny uspo-
řádali v tělocvičně ZŠ Malou Čejkovickou laťku pro žáky ZŠ 
z Čejkovic a okolí.

DRŽITELÉ MEDAILÍ JEDNOTLIVÝCH KATEGORIÍ:

PŘÍPRAVKA DÍVKY
1. Simona Ťihlaříková 2006 ZŠ Čejkovice 108 cm
2-3. Natálie Sochová 2007 ZŠ Hovorany 90 cm
2-3. Johana Vaňková 2007 ZŠ Čejkovice 90 cm
PŘÍPRAVKA HOŠI
1. Tomáš Šváb 2007  ZŠ Čejkovice 108 cm
2. Lukáš Trávniček 2007 ZŠ Čejkovice 104 cm 
3. David Sládek 2007 ZŠ Čejkovice 104 cm
ML. DÍVKY
1. Miriam Maděryčová 2004 ZŠ D. Bojanovice 130 cm
2. Veronika Konečná 2004 ZŠ Čejkovice 115 cm
3. Tereza Špérová 2004 ZŠ Čejkovice 105 cm
ML. HOŠI
1. Matyáš Krša 2004 ZŠ Čejkovice 135 cm
2-3. Jan Holomáč 2004 ZŠ Čejkovice 110 cm
2-3. Jan Kočařík 2004 ZŠ Čejkovice 110 cm
ST. DÍVKY
1. Anna Maradová 2002  ZŠ Hovorany 140 cm
2. Adéla Kršová 2002 ZŠ Čejkovice 125 cm
3. Petra Zemánková 2003 ZŠ Čejkovice 125 cm
ST. HOŠI
1. Henrich Strýček 2002 ZŠ Čejkovice 150 cm
2. Aleš Kalábek 2002 ZŠ Čejkovice 148 cm
3. Jakub Kratochvíl 2003 ZŠ Čejkovice 144 cm

JE ZÁJEM O FOTBAL 

DĚTÍ V ČEJKOVICÍCH?

AUTOR: Petr Ivičič

Na konci minulého školního roku jsme udělali pro všech-
ny dětské věkové kategorie dvoudenní fotbalový kemp. Děti 
se na to velmi těšily. Jednalo se dvoudenní třífázový trénink 
zakončený přespáním v tělocvičně, ráno bazén a znovu 
trénink. Myslím, že kemp se vydařil, sportovci si to užili. 
Letos to budeme chtít zopakovat znovu. 

Po ukončení kempu jsme uspořádali každoroční posezón-
ní Turnaj rodičů. Maminky a tatínkové si zahráli s dětmi, 
nešlo o výsledky, ale o ryzí zábavu. Děti, ale myslím, že 
i rodiče byli nadšení. Po fotbale to bylo asi ještě lepší, rodiče 
u piva a vína, děti u špekáčků a jiných dobrot. Akce trvala 
až do pozdních nočních hodin. Někteří rodiče určitě ještě 
několik dní nemohli chodit, dali do toho vše.

Naše mládež školou povinná má fotbalová družstva 
mladší přípravky, mladších žáků, dále pak někteří hrají i za 
starší přípravku Čejče. Dva kluci hrají ještě za starší žáky 
v Mutěnicích a Starém Poddvorově.

Podzimní soutěž skončila pro mladší žáky průměrně, a to 
na osmém místě z celkového počtu dvanácti. Mladší příprav-
ka má první místo v soutěži a nejlepšího střelce s počtem 
70 gólů za podzim. Ale výsledky nejsou to nejdůležitější, 
spíše naopak. Nechceme po dětech výsledky, ale hlavně, 
aby je hra bavila. Největším nepřítelem je: odkopni, ať 
neuděláš chybu, musíme vyhrát… my se snažíme jít mo-
derním trendem, hraj si s míčem, nezbavuj se míče, klička, 
vyvedení… hlavně u těch menších, u těch větších již více 
kombinace. Oni přece hrají, protože je to baví a odkopnu-
tím a zbavením se odpovědnosti se nic nenaučí, a to jak na 
hřišti, tak i v životě.

Ani přes zimu jsme nezaháleli a trénovali 1-2x týdně v tě-
locvičně. Mladší žáci pořádali jeden turnaj a z pěti mužstev 
byli na pěkném třetím místě. Mladší přípravka hrála okresní 
halovou ligu. Měli jsme velmi dobré výsledky, ale marodka 
nám zkazila možnost hrát fi nále (na jeden turnaj jsme ne-
přijeli a tudíž jsme z pěti mužstev skončili celkově až třetí).

Jaké bude jaro se ukáže zanedlouho. Nyní nemám na 
mysli jenom výsledky, ty nejsou nejdůležitější, důležitější je, 
jak se děti vedou a ony se odvděčí. Slyšet od dětí, že fotbal 
je jejich život...přece jim to nemůžeme zhatit!

Koncem dubna uděláme nábor těch nejmenších, 
trénink s nimi bude jednou až dvakrát týdně vždy na jednu 
hodinu. Doufám, že bude dětí dost a budeme dělat vše, co 

Za tu dobu, co jsme se ozvali naposled o těch nej-
menších fotbalových nadějích, se toho událo mnoho.

je pro jejich věkovou kategorii nejlepší. Nebude zde jen 
fotbal, ale hlavně pohybové cvičení, to je u těchto dětí 
nejvíce potřeba. Vidíme to všude, děti pohyb nemají.

Co se mi nepodařilo u těch nejmenších, je dostat naši 
školku do projektu Školka v pohybu. Tento projekt je ve 
školkách v regionu velmi oblíben. Jedná se o cvičení dětí 
vedené profesionálními trenéry. V tomto případě nejde 
o fotbal, ale o pohyb důležitý pro tyto věkové kategorie. 
Sám vidím, jelikož mám ty nejmenší na starost, jak je to 
s jejich pohybem.

Zase jako obvykle si musím postesknout. Velmi mne mrzí 
přístup Čejkovjáků. Když vidím, kolik chodí lidí na fotbal 
dětí v jiných obcích a městech a kolik u nás, je to smutné. 
Zajímá vůbec rodiče, prarodiče atd., co dělají jejich malé 
bytosti? Chceme, aby tento fenomén v Čejkovicích byl? 

Dále pak prosím, pokud má někdo chuť, pomozte nám. 
Není z toho fi nanční bohatství, ale bohatství duševní. Všude 
jinde to dělá větší tým lidí, mají to tím pádem jednodušší 
a říci „nemám čas“, já ho taky moc nemám. Věřte tomu, 
je to důležité.

Zároveň musím poděkovat rodičům, kteří nám pomáhají, 
jedná se hlavně o venkovní zápasy.

Jedno malé, ale velmi důležité motto: „Z ekonomického 
hlediska bývá výkladní skříní každého klubu A tým. Z hle-
diska opravdové důležitosti pro společnost je výkladní skříní 
klubu způsob práce s dětmi.“
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7. ROČNÍK TURNAJE 

VE STOLNÍM TENISE
AUTOR: Radek Škrobák

T. J. Sokol Čejkovice pořádal dne 18. února v sobotu již 
7. ročník turnaje ve stolním tenise. Turnaj se konal v sále 
Sokolovny, kde se letos sešlo celkem 32 soutěžících, což 
je nejvyšší účast, jakou jsme kdy měli. Sešli se u nás hráči 
z Hodonína, Starého Poddvorova, Mutěnic, Čejče, Josefova 
a samozřejmě spousta domácích.  Hráči byli rozděleni do 
4 skupin, ve kterých se hrálo každý s každým. Z každé 
skupiny postupovali 4 nejlepší do vyřazovací fáze. Nepo-
stupující nemuseli být zklamaní, jelikož na turnaji byly ceny 
pro všechny hráče.  Ve vyřazovací fázi si naprosto nejlépe 
vedl teď již trojnásobný vítěz sokolského turnaje Pavel Hra-
bec. Ten po dramatické bitvě udolal Antonína Pihara, který 
se zúčastnil poprvé. Na 3. místě se umístil Lukáš Kašík. 

Akce proběhla v přátelské atmosféře a sportovním duchu, 
každý se mohl osvěžit nápojem nebo zahnat hlad skvělým 
gulášem. Přišla spousta fanoušků fandit svým favoritům 
a i pár kolemjdoucích jen tak se podívat nebo se osvěžit, 
takže chvílemi bylo v sále opravdu plno. 

Děkujeme všem hráčům za účast, všem, kdo se podílel 
na organizaci turnaje, a hlavní poděkování všem sponzorům 
za cenné dary, díky kterým byly ceny pro všechny hráče.

TURNAJ V OSADNÍCÍCH

Tradiční turnaj v Osadnících z Ka-
tanu letos připadl na 19. února. Opět 
se jednalo o otevřený turnaj, a proto se 
v Čejkovicích sešla veliká konkurence 
z blízkého okolí. Mezi největší adepty na 
vítězství patřili několikanásobní vítězo-
vé minulých ročníků: Martin Uhrovič či 
Stanislav Kalužík. Z domácích hráčů se 
nejvíce věřilo Pavlu Balátovi. Po třech 
kolech bylo jasno, že žádný z domácích 
hráčů nezíská titul. O ten se utkali přes-
polní. Jako každý rok se u fi nálového 
stolu objevil Martin Uhrovič. Spolu 

Počet obyvatel v obci celkem: 2 478

dospělí   2 063

děti do 15 let  344

děti od 15-18 let  71

• V obci žije 21 osob starších 90-ti  let.

• Průměrný věk obyvatel je 42 let.

NEJROZŠÍŘENĚJŠÍ PŘÍJMENÍ V OBCI:

Konečný – Konečná 117 osob

Opluštil – Opluštilová 71 osob

Martinec – Martincová 67 osob

Michna – Michnová 55 osob

Škrobák – Škrobáková 52 osob

Stávek – Stávková 48 osob

Pavka – Pavková 44 osob

Veverka – Veverková 39 osob

Hřiba – Hřibová 39 osob

ZAJÍMAVÁ 

ČÍSLA OBCE s ním měla nejlepší výchozí pozici Petra 
Čevelová. Ta nakonec celý turnaj i vy-
hrála. Na třetím místě se umístil první 
z Čejkovjáků, Pavel Balát.

I letos se na turnaji ukázala kvalita 
čejkovické „osadníkové“ školy mladé 
generace. Jenda Kočařík se před po-
slední hrou pohyboval na průběžné páté 
pozici, leč kvůli nepovedené poslední 
hře se musel nakonec spokojit s devátým 
místem. Je to škoda, ale věříme tomu, že 
příští rok se mu bude dařit více a dostane 
se do TOP 5. Nezbývá, než mu příští rok 
opět držet palce a věřit v lepší konstelaci 
kostek.

I v loňském roce jsme se postarali 
o to, aby do naší obce a do obce Starý 
Poddvorov doputovalo betlémské 
světlo. A neodradilo nás ani náledí, 
které nám roznášení značně kompli-
kovalo. Všichni jsme si štědrodenní 
roznášeni užili a na klubovně si pak 
dopřáli zaslouženého teplého čaje 
a vánoční atmosféry. 

AUTOR: Eliška Rusňáková

SKAUTI

BETLÉMSKÉ SVĚTLO 2016

V lednu proběhly ve všech čes-
kých oddílech tradiční registrace 
členů a jak si Junák-český skaut, 
z.s. na našem okrese stojí? Podle 
poslední registrace z konce ledna 
2017 je v okrese Hodonín 907 skautů 
a skautek, v tom 673 dětí a 234 do-
spělých. Největším střediskem je 
Kyjov (228 členů), hned v závěsu 
Ratíškovice (220 členů). Nejmenším 
a nejmladším střediskem je Ichthys 
Klobouky u Brna (70 členů). Co se 
týče našeho oddílu TSK Čejkovice, 
je stav 41 registrovaných členů

REGISTRACE 2017

Rádi bychom poděkovali za propůj-
čení bývalé promítací místnosti. Díky 
tomu, jak rychle se náš oddíl rozrůstá, 
jsme se už nevešli do naší klubovny. 
Díky podpoře obce Čejkovice jsme 
získali do výpůjčky bývalou promí-
tárnu. Tu jsme již zabydleli a dvě naše 
družiny už ji plně využívají. Zbylé dvě 
obývají první klubovnu. Tímto všem 
ve vedení obce vřele děkujeme, a to 
zejména pracovníkům pod vedením 
pana Hájka, kteří nám místnost vykli-
dili a připravili. 

PODĚKOVÁNÍ ZA 
PROPŮJČENÍ PROSTOR

13. února jsme se vydali do Hodo-
nína na tvůrčí dílny, které pořádala 
okresní rada Junáka. Při příchodu jsme 
se rozdělili na skupinky a vydali se 
do jednotlivých dílen. Zkusili jsme si 
vyrobit např. vlastní deníčky, korálko-
vé kytičky a obrázky sypané pískem. 
Nejvíc nás ale bavilo zdobení triček 
skautským znakem a zdobení vaků na 
záda, na které jsme si mohli nakreslit, 
co fantazie dovolila.

Odpoledne nám hrozně rychle uteklo, 
dali jsme si čaj a vydali se na autobuso-
vé nádraží. Cestou jsme si ještě zahráli 
pátrací hru po památkách Hodonína. 

TVŮRČÍ DÍLNA HODONÍN

26. února se konal karneval na 
téma Vodní svět. Samotné přípravy 
ale začaly už o pár dnů dříve, kdy 
jsme tvořily výzdobu – tygříci dělali 
chobotničky, sovičky připravovali 
rybičky. V sobotu se všichni, kteří 
chtěli pomoct, sešli na klubovně a za-
čalo se  s chystáním věcí do tomboly 
a výzdobou sálu. Kluci byli pověřeni 
nafouknutím asi 150 balónků, holky 
zdobily sál. Samotný karneval začal 
v neděli v 15:00 a sešla se na něm 
spousta dětí. 

Na začátku se všechny masky 
představily, pak jsme si zahráli hry, 
jako např. rybičky nebo šátkovanou 
a tancovalo se na písničky. Každý 
dětský návštěvník byl také odměněn 

KARNEVAL 2017

Karneval z pohledu 
Markétky Kmentové:

„Nejvíc mě bavilo házení s ba-
lónky. V tombole byly výborné věci 
a muzika byla ze všeho nejlepší, moc 
mě baví tancovat. Také mě moc bavi-
lo, jak jsme s holkami připravovaly 
výzdobu a zdobily sál.“

Všechny děti bychom rádi pozvali 
na náš skautský tábor v Hornicích 
u Jemnice, který se bude konat od 22. 
července do 3. srpna 2017. Tábor je 
určený pro všechny děti, které rády 
tráví čas v přírodě a touží po nových 
zážitcích a kamarádech. Letos se děti 
můžou těšit na spaní v teepee, které 
si během tábora vyzkouší, výlety do 
okolí, návštěvu policejní a hasičské 
stanice. Na všechny čeká napínavá 
celotáborová hra. Zvání jsou i před-
školáci, o které se bude neustále 
starat tým vedoucích, vyčleněných 
jenom pro ně. 

Uzávěrka přihlášek je 31. 4. 2017. 
Pro více informací se můžete obrátit 
na Z. Škrobáka nebo na náš web: 
http://www.ostsk.cz/tabor-2017/.

TÁBOR 2017

tombolou, za kterou děkujeme všem 
sponzorům a zejména: paní Ritterové, 
Sonnentor, Hotel zámek Čejkovice, 
Hobža Strážnické brambůrky, Jednota 
Čejkovice. 

Díky všem, kteří se podíleli na pří-
pravě a organizaci karnevalu! Velké 
poděkování patří taky slečně Martině 
Růžičkové, která se ujala moderovaní 
celého karnevalu, když byl náš kama-
rád Matěj odvelen na pracovní cestu. 

AUTOR: Radek Škrobák
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PESTROVEČER

POSTAVIL MOST 

MEZI GENERACEMI

AUTOR: Václav Otáhal

Specifi kem každého ročníku je jeho podtitul. V letošním 
roce jsme se rozhodli festival zasvětit tématu mezigenerač-
ního předávání, a to v hmotné i nehmotné podobě. Zvolili 
jsme proto podtitul RE-generace, který se výrazně promítl 
i v samotné dramaturgii festivalu.

Páteční program zahájila ve 20:00 přednáška Mgr. Jana 
Blažka, studenta doktorandského stupně studia na Katedře 
environmentálních studií MU v Brně a prof. Ing. Miroslava 
Dumbrovského, CSc.  z Ústavu vodního hospodářství kra-
jiny VUT v Brně o vlastnictví zemědělské půdy v ČR a její 
ochrany. Přednášková místnost v přízemí byla zaplněna 
téměř do posledního místa a následná diskuze ukázala, 
že toto téma je aktuální napříč věkovým spektrem. Po 
skončení přednášky proběhla hudební improvizace skupin 
Ka-tet a Jasmín.

V sobotu od 14:00 mohli návštěvníci Pestrovečera 
prodávat, nakupovat a směňovat nejrůznější předměty na 

V pátek 3. a v sobotu 4. 3. 2017 se v Kulturním 
domě v Mikulčicích uskutečnil již 13. ročník festiva-
lu Pestrovečer, který je pořádán dobrovolníky z řad 
Hnutí Brontosaurus napříč hodonínským regionem. 
Tento multižánrový festival každoročně propojuje 
hudbu, divadlo, osvětové přednášky, umění, různé 
formy kreativního vyžití a množství další zábavy. 

tradičním bleším trhu. Těší nás, že zájem z řad prodáva-
jících i kupujících každoročně narůstá. 

Od 16 hodin se v hlavním sále představilo brněnské 
divadlo BuranTeatr s inscenací Cikánský boxer. Toto 
monodrama německé autorky Rike Reiniger bylo napsá-
no podle skutečného příběhu boxerské hvězdy Johanna 
Trollmanna, kterého německý nacistický režim kvůli jeho 
romskému původu postupně připravil o kariéru i o život. 
Roli hlavního hrdiny ztvárnil Filip Teller.  

Po skončení divadelního představení se dění z hlavního 
sálu kulturního domu přesunulo do jeho přízemí, kde bylo 
možné se kdykoliv v průběhu večera občerstvit a zároveň 
si vychutnat výstavu amatérských umělců, která byla ofi -
ciálně otevřena vernisáží v 17:30. V rámci tvořivých dílen 
zde návštěvníci mohli rovněž aktivně spoluutvářet jeden 
z benefi čních přesahů letošního Pestrovečera – pletení šály 
pro dvouletou Kateřinu Michálkovou z Popic u Znojma, 
která se od listopadu 2016 léčí s akutní lymfoblastickou 
leukemií. 

V 18:00 se s tématem politického aktivismu představil 
16letý Jakub Čech, který aktivně bojuje za zlepšení ži-
votních podmínek ve svém rodném Prostějově a inspiruje 
širokou veřejnost ke všímavosti a zájmu o dění kolem sebe. 

Vrcholem celého Pestrovečera byl hudební program, 
který probíhal v hlavním sále od 19:30 a příznivci kvalitní 
hudby si opět přišli na své. Program odstartovala skupina 
Šroti z Dolních Bojanovic, na níž navázal mezinárodně 
uznávaný Slovak Blues Project Ľuboše Beni. Publikum se 
poté dostalo do varu s brněnskými Funky Chicken a o ener-
gický vrchol večera se postarala skupina Circus Problem.

  Jsem velmi rád, že i přes množství kulturních akcí 
v okolí měl letošní Pestrovečer opět velmi příznivou 
návštěvnost a neobyčejnou atmosféru. 

Jménem organizačního týmu srdečně děkuji všem, kdo 
se na jeho přípravě jakkoliv podíleli, a zvláště pak našim 
partnerům, bez jejichž fi nanční a věcné podpory by Pest-
rovečer nemohl vznikat.www.pestrovecer.cz

Facebook: Pozdní zimní Pestrovečer

MYKOLOGICKÉ OKÉNKO HNUTÍ BRONTOSAURUS

V obchodech seženeme většinou 
houby sušené, případně chlazené 
čerstvé, které musíme spotřebovat 
okamžitě. O některých druzích už 
jsme dříve psali, například o hou-
ževnatci jedlém (Lentinula edodes, 
také shii-take). Ten se dá nakoupit 
ve velkých dávkách na asijských 
tržnicích, sušený vyniká výjimečně 
silným houbovým aroma a může se 
použít snad do všech pokrmů. 

Asijské tržnice jsou zajímavé cel-
kově, přes běžné boltcovitky ucha 
Jidášova (Auricularia auricula-judae, 
čínská černá houba) nebo vzácnější 
trsnatce lupenité (Grifola frondosa, 
mai-take) se zde dají sehnat i houby 
enoki (enoki-take), což je speciálně 
pěstovaná penízovka sametonohá 
(Flammulina velutipes), která vypadá 
jako dlouhé bílé nitky a chutná podob-
ně jako pažitka. Boltcovitky a trsnatce 
jsou obvykle tužší, a proto je vhod-
né je před použitím déle povařit. 

Stává se, že i dobrý houbař někdy nezachytí tu správnou sezonu a nepodaří se mu zásobit se na celou 
zimu. V dnešní době není nic ztraceno, protože na trhu se dají sehnat i takové zajímavosti, které běžně 
v lese nenajdete. Přestože věřím, že letos se nám všem houbařsky dařilo, představme si, čím vším si 
můžeme zpestřit náš domácí jídelníček.

Všechny dosud zmíněné houby mají 
léčivé účinky. Lesklokorka lesklá 
(Ganoderma lucidum) se dá dokonce 
koupit mletá v čajových pytlících pro 
přípravu houbového odvaru.

Z hlediska houbaře jsou kromě 
asijských tržnic zajímavé i drobné 
trhy (dnes funkční hlavně u našich 
východních sousedů, například v Za-
karpatí), kde můžeme narazit na su-
šené plodnice většiny lesních druhů, 
a to ve směsi nebo roztříděné druhově.

V regálech supermarketů je celo-
ročně dostupná čerstvá hlíva ústřič-
ná (Pleurotus ostreatus) a žampion 
dvouvýtrusý (Agaricus bisporus), 

případně jeho kultivar prodávaný pod 
obchodním označením portobello. 
I mezi zavařenými houbami bývá 
velký výběr, zde však nezbývá než 
zkoušet – sterilované houby mohou 
být například dobrým dárkem.

Já sám se houby nestydím naku-
povat, obzvláště houževnatce, které 
jsou výborné v zapečených těstovi-
nách nebo bramborách doplněných 
ingrediencemi podle vlastní origi-
nality. Houževnatcům neuškodí ani 
orientální koření, chilli nebo tradiční 
česká šprudlanice. Jejich máslová 
chuť vynikne i v obyčejné polévce.

V letech 2015 - 2017 jsou vytvářena pracovní místa veřejně prospěšných prací (VPP) také v rámci projektu realizo-
vaného v Operačním programu Lidské zdroje a zaměstnanost, příp. v Operačním programu Zaměstnanost. Oba 
operační programy jsou fi nancovány z Evropského sociálního fondu a státního rozpočtu České republiky.

V období od 1. 7. 2016 do 31. 12. 2016 byla v Obci Čejkovice, v rámci projektu podpořena 4 pracovní místa na VPP 
částkou 252.945,00 Kč, z toho maximálně 85 % tvořil příspěvek z Evropského sociálního fondu. 

Pracovní místa podpořená v rámci VPP jsou zaměřena zejména na úklid a údržbu veřejných prostranství, komunikací 
a zeleně v obci, s cílem zaměstnání obtížně umístitelných osob na volném trhu práce. Jedná se především o osoby 
s nižší úrovní vzdělání, dlouhodobou nezaměstnaností, vyšším věkem, popř. se zdravotním postižením (omezením) 
apod., kterým tak bylo umožněno zařadit se do pracovního procesu. Takto podpořená pracovní místa jsou zejména 
přínosem k celkovému zlepšení vzhledu a životního prostředí města a v neposlední řadě i významnou fi nanční pomocí 
městského rozpočtu.

VEŘEJNĚ PROSPĚŠNÉ PRÁCE

PROJEKT FINANCOVANÝ Z EVROPSKÉHO SOCIÁLNÍHO FONDU 
JAK POMOHLA EVROPSKÁ UNIE A EVROPSKÝ SOCIÁLNÍ FOND NAŠÍ OBCI?
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„Do poradny jsem se úplně prvně 
dostala na doporučení pracovníků 
azylového domu pro matky s dětmi, kde 
již po několik měsíců přebývám i se 
svými dvěma dětmi. S manželem jsme 
se rozvedli a děti byly svěřeny do mé 
péče. Můj muž byl skvělý manžel a otec 
do té doby, než přišel o práci násled-
kem úrazu, začal pít a potom mě občas 
zbil, když přišel domů z hospody opilý. 
Snažila jsem se všechno překousnout, 
už kvůli našim dětem. Zlom přišel až ve 
chvíli, kdy můj muž v opilosti vztáhl ruku 
na našeho tehdy čtyřletého syna. Tehdy 
jsem po útěku z domu skončila i s dětmi 
na azylovém domě a po manželovi mi 
kromě ran na duši zůstala také polovina 
dluhů, které v průběhu manželství bez 
mého vědomí nadělal. A právě dluhy 
a exekuce mne přivedly do charitní 
poradny. První návštěvy jsem se velmi 

AUTOR: Bc. Eliška Štefanová, DiS. – soc. pracovník

CHARITNÍ PORADNA HODONÍN

bála, bála jsem se povídat někomu 
cizímu o všem, co se mi stalo, styděla 
jsem se… Ale nakonec jsem po dvou 
hodinách z poradny odcházela klidná 
a s nadějí, že vše má řešení a může být 
lépe. Nyní jsem stále s dětmi na azylo-
vém domě, spolu s pracovníky poradny 
se mi podařilo dosáhnout na oddlužení 
(insolvenci). Chodím do práce, splácím 
dluhy, starám se o své děti. I když to 
vždy není snadné a moc peněz nám ne-
zbývá, vím, že za pět let budu oddlužená 
a začnu žít život s čistým štítem. A za 
to pracovníkům poradny moc děkuji“ 
(příběh klienta poradny).

Posláním Charitní poradny Hodonín 
je poskytovat lidem, kteří se na nás obrá-
tí v nepříznivé životní situaci, nebo jsou 
takovou situací ohrožení, sociální pora-
denství tak, aby se byli schopni orien-
tovat v sociálních a právních systémech 

a mohli rozvíjet své schopnosti, které 
jim pomohou samostatně nebo s pod-
porou pracovníka jejich nepříznivou 
sociální situaci zmírnit nebo vyřešit. Na-
šim klientům můžeme pomoci v oblasti 
sociálních dávek a služeb, dluhového 
poradenství (exekuce), zdravotní péče, 
mezilidských vztahů (rozvod, výživné) 
a mnoha dalších. Zpracováváme též 
insolvenční návrhy ZDARMA!

 Naše služba je poskytována zcela 
bezplatně a našimi hlavními zása-
dami jsou diskrétnost, nestrannost 
a spolupráce. Nalézt nás můžete na 
ulici Wilsonova v Hodoníně v budově 
vedle vlakového nádraží. Pro objed-
nání či poradenství můžete využít tel. 
972 633 578, 731 425 497 či nás kon-
taktovat na mail: poradna@hodonin.
charita.cz.

Nemějte strach vyhledat pomoc v tí-
živé situaci a obraťte se na nás. Na svou 
starost nemusíte být sami!

Ella Hlinecká Templářská 1005
Martin Pantůček Okružní 883
Stanislav Sova Okružní 918
Matěj Cvan Blechov 166
Vojtěch Balát Na Padělkách 553
Nina Blaško Malý Újezd 966

SPOLEČENSKÁ KRONIKA
AUTOR: Marie Gavendová - matrikářka

28. 1. 2017 – Čejkovice    Lukáš Michna a Magda Vladyková
4. 3. 2017 – Čejkovice   Michal Hon a Darja Veselská

Jarmila Adamová  Školní 700 (roč. 1929)
Ludmila Gallinová  Zlatý kopeček 221 (roč. 1935)
Františka Jakubčíková U Tůfarky 181 (roč. 1940)
Josef Sýkora  U Kapličky 503 (roč. 1926)
Božena Opluštilová Peckova 50 (roč. 1929)

NAROZENÍ

ÚMRTÍ

SŇATKY

„V lednu 2017 oslavila své 90. narozeniny

paní Jaroslava Hradilová, Masarykova 84.
S blahopřáním ji navštívil pan starosta Pavel Novotný.
Paní Hradilové přejeme hodně zdraví 
a spokojenosti do dalších let.“

BLAHOPŘÁNÍ

FOTOGRAFIE DO ZPRAVODAJE

Všem čejkovickým fotografům amatérům 

i profesionálům nabízíme možnost spolupodílet se 

na vzhledu Zpravodaje. Máte-li fotografi e, 

které byste rádi viděli se svým jménem na obálce

či uvnitř letošních Zpravodajů, ozvěte se a nabídněte 

své záběry paní M. Ritterové - ritterovi@seznam.cz. 

Předem díky za Vaši ochotu.

OKOLÍ ČEJKOVIC: 

SILNICE K ČEJČI

– HORNÍ POLE

AUTOR: K. Hlinecký

Vyjdeme-li z městečka, vidíme v dáli jakoby uprostřed 
silnice kříž. Je to dřevěný kříž, postavený (místo starého) 
od rodiny Peckové č. 74. V tomto místě zahýbá silnice 
doprava a kříž je v záhybu. Po stranách byly vysázeny 
dva topoly – lindy. Do jedné uhodil blesk, z toho od vršku 
chřadla, až vyschla. I ta druhá od toho chřadne. Když se 
dříve na Křížové dny chodívalo s procesím do polí na 
vyprošení úrody, u tohoto kříže bývalo první zastavení. 
Při záslibných poutích do Žarošic na sv. Ducha, až ke 
kříži doprovázela průvod hudba. Zde učinil kněz krátkou 
promluvu o významu pouti a udělil požehnání poutníkům 
na další cestu.

Od kříže vede silnice po rovině až k družstevnímu 
vinohradu. Zde doprava vychází cesta přes mostek mezi 
Díle zpět do Čejkovic. Zde je postaven na sloupu obrázek 
na paměť tragické smrti F. Otýpky (vedle hřbitova). Jel na 
kole z „hranic“, havaroval a o mostek se zabil. U tohoto 
obrázku také se zastavoval průvod o Křížových dnech – 
druhé zastavení.

Kolem silnice až na „hranice“ byly vysázeny stromy. 
Od Čejkovic až po obrázek byly jabloně a dále třešně. 
Nádherný byl pohled na tuto kvetoucí alej. Výsadba byla 
roku 1908. Vedle posledního domu Michala Kováříka 
kováře byla umístěna na sloupu tabule s nápisem: „Ju-
bilejní stromořadí císaře Františka Josefa I., na paměť 
60 let panování na trůně. – Poškozování stromořadí se 
přísně trestá.
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Výroční zpráva Hnutí 
Brontosaurus Čejkovice 

za rok 2016

Čekali jsme to, ale stejně nás to dostalo do 
kolen. Slavíme deset let.
Na začátku nám bylo šestnáct, měli jsme 
dlouhé vlasy a plno vizí o lepším světě, 
který jsme chtěli mít teď a tady a hlavně 
hodně rychle.
Dnes nejspíš nemáme ani lepší svět ani 
nemáme dlouhé vlasy, zato máme zkuše-
nosti, zážitky a organizaci, která staví na 
svobodných principech, je otevřená a fun-
guje na základě důvěry mezi členy a bez 
zbytečné byrokracie. Silné přátelství nám 
dovoluje stále vymýšlet nové plány a vzá-
jemně se inspirovat. 
Jednu věc si však často neuvědomujeme, 
protože se stala zdánlivě samozřejmou. Je 
to více než desetiletá neustálá podpora 
obce Čejkovice. Bez ní by to nešlo. Vážíme 
si toho. Děkujeme!
Děkujeme i všem organizátorům, členům 
a přátelům!

Petr Hájek, předseda.

PÉČE O PŘÍRODNÍ PAMÁTKU VÝCHOZ

TVORBA VLASTNÍCH WWW STRÁNEK

10
Slavíme

O nás

Základní článek Hnutí Brontosaurus Brďo 
Ayhuazca Čejkovice je základní organizač-
ní jednotkou neziskové organizace Hnu-
tí Brontosaurus. Ta už více než čtyřicet let 
rozvíjí osobnosti mladých lidí ve vztahu 
k aktivní ochraně přírodního i kulturního 
dědictví.
Cíle HB Čejkovice:

Vychovávat sebe i ostatní k trvale udr-
žitelnému způsobu života.
Vlastní prací, činem a příkladem pomá-
hat při ochraně a tvorbě životního pro-
středí.
Mladým lidem pomáhat vytvářet ko-
lektivy umožňující získání pocitu sou-
náležitosti, uznání, seberealizace a vzá-
jemné radosti.
Provádět nezávislou kontrolu, zajímat 
se o problémy životního prostředí a 
aktivním způsobem se snažit podílet 
na jejich řešení.

Pravidelné aktivity

V roce 2016 jsme nabízeli následující pra-
videlné aktivity, z nichž některé pokraču-
jí i v tomto roce. Navázali jsme na tradici 
oddílu Krahujci, který vede zkušený orga-
nizátor Petr Novotný, novopečený držitel 
ceny HB za vedoucího roku.

Oddíl Krahujci
Poznávání přírody pro děti na druhém 
stupni ZŠ. Oddíl je zapojen do celorepub-
likové soutěže Duhové střípky. Vyzkoušej-
te si být zálesákem, ochutnejte slaňování 
a zažijte přátelství! Schůzky v pondělí od 
16.00 do 18.00.

A-art
Výtvarný kroužek probíhal v první polovi-
ně roku. Netradiční formou jste mohli vy-
zkoušet sochařinu, kresbu na neobvyklé 
formáty nebo lidskou abecedu či terapii 
tvorbou. To jste mohli zažít jedině v sobo-
tu od 14.00 do 17.00 na naší klubovně.

10
Slavíme
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Pravidelné aktivity

Herní klub
Pro příznivce moderních deskových her. 
Nabízíme velké množství her nejrůznější-
ho zaměření. Klub pořádá pravidelné tur-
naje. Schůzky v pátek od 17.00 do 19.00.

Klub hráčů Dračího doupěte
Uskupení příznivců nepočítačových RPG 
her a fantasy. Schůzky probíhají většinou 
dvakrát týdně dle domluvy na klubovně.

Páteční kluby
Občasná večerní zábava pro mládež. Pro-
stor pro přednášky, dílny, promítání a sdí-
lení. V pátečních klubech je vždycky něco 
jiného a nového. Přijďte a udělejte vlastní!

Rada organizace 

v roce 2016

Předseda: 
Petr Hájek

Hospodář: 
Petr Gal

Šafář klubovny: 
Pavel Novotný

Archivář: 
Pavel Gal

Zástupce vedoucích 
Brďo: 

Petr Novotný

Kontrolní a revizní 

komise v r. 2016 

Jiří Vydařelý
Jakub Konečný
Ludvík Balát

VÝSLEDEK 

HOSPODAŘENÍ

V roce 2016 jsme 
hospodařili s tímto 
výsledkem:

CELKEM:
Příjmy:  55 642 Kč
Výdaje:  55 005 Kč

PŘÍJMY PODROBNĚ:
Dotace:  27 542 Kč
Příspěvek OÚ: 
10 000 Kč
Dary:  8000 Kč
Členské 
příspěvky:  6500 Kč
Naše činnost:  3600 Kč

Příjmy v roce 2016:

Práce pro přírodu, osvětové 

kampaně

Nechceme pouze mluvit o tom, že je tře-
ba životní prostředí chránit. Hledáme také 
možnosti, jak přírodě a lidem konkrétní-
mi činy pomoci. Usilujeme o to, aby každý, 
kdo pomáhá s námi, vždy věděl, v čem je 
význam naší práce.
V několika větách:

Už čtvrtý rok se staráme o přírodní pa-
mátku Výchoz u Čejče. Agresivní trní 
postupně ubývá a v lepším stavu je i 
uhelný skryv, okolí a akátové porosty. 
V roce 2016 jsme měli vyvěšeno cel-
kem 12 budek v lese, 5 dudkovníků ko-
lem obce a dalších 10 budek u klubov-
ny, mezi nimi i 2 budky pro netopýry.

VÝZNAMNÉ 

UDÁLOSTI 

UPLYNULÉHO 

ROKU

Při čištění vyvěšených 
ptačích budek jsme 
zjistili, že v lese bylo 
7 z 12 obsazených. 

Rok dopředu jsme za-
čali plánovat výroční 
oslavy našeho čejko-
vického hnutí. 

Dlouhodobě udržuje-
me vzájemnou spolu-
práci s obcí Čejkovice, 
firmou Sonnentor a 
ZŠ T. G. M. Čejkovice. 
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Akce pro veřejnost

Snažíme se, aby nabídka „brontosauřích“ 
akcí pro veřejnost byla pestrá. Naši zkuše-
ní dlouhodobí organizátoři akce sami vy-
mýšlí, tvoří, zajišťují a také na nich vypo-
máhají u nás i v zahraničí. 
V roce 2016 jsme celkem uspořádali 13 akcí 
pro veřejnost, které zaujaly asi 1000 účast-
níků ve věku do 26 let. 
Na pilotní akci, Den Země, jsme letos opět 
pozvali Divadlo Líšeň, které představilo 
loutkovou hru Žabáci. V rámci Dne Země 
proběhl i bleší trh a úklid černé skládky.
I letos jsme se podíleli na organizaci letní-
ho tábora v Horních Lhoticích, tábora pro 
rodiče s dětmi a organizátorského kurzu 
Cestičky.  Pomohli jsme i s Pestrovečerem.

VÝZNAMNÉ 

UDÁLOSTI 

UPLYNULÉHO 

ROKU

Ve spolupráci s čej-
kovickými Skauty 
jsme zajišťovali dět-
skou stezku na velmi 
úspěšném Farním dni.

Náš správce klubov-
ny rozjel cestování ve 
velkém. Pavel „Mu-
cha“ Novotný vyra-
zil na staré Libertě až 
pod Mont Blanc! Na 
počest jeho návratu 
se na klubovně konala 
velká oslava.

Poděkování

Obec Čejkovice, 
Sonnentor s.r.o., 
Templářské sklepy, 
Zemědělská a.s. 
Čejkovice, 
ZŠ T. G. M. Čejkovice, 
Papírnictví 
Chlebíková, 
Květinářství  
Kukulová-Těthalová, 
Řeznictví Rehák,
Pekařství Pavka, 
Mgr. Marek Navrátil, 
Vinařství Veverka, 
Vinařství Vydařelý & 
Vinařství Holomáč,
Kancelář HB,
ZČ HB Brďo Vlkani, 
RC HB Podluží.

ZPRÁVY Z NAŠÍ 

KLUBOVNY

Klubovnu průběžně 
vylepšujeme. Zakou-
pili jsme horolezecké 
vybavení, mikroskopy 
a nový úložný systém 
do skladu. 

Ve skladu teď máme 
kromě pořádku i 
spoustu vybavení na 
akce, které vám rádi 
po domluvě půjčíme:

luky a šípy,
stany,
karimatky a celty,
mikroskopy,
horolezecké vyba-

vení,
dataprojektor.

Mezinárodní aktivity

V rámci brontosauřího klubu Karavela 
probíhá pod záštitou našich organizátorů 
několik tradičních zahraničních akcí.  Le-
tos budeme opět zajišťovat tábor:
Malé Česko za Dunajem. Tak se jmenu-
je čtvrtý ročník dobrovolnického tábora 
v Srbsku, jehož cílem je podpora šetrného 
turistického ruchu a českého živlu v kra-
janských vesnicích srbského Banátu.

Základní článek Hnutí Brontosaurus Brďo Ayhuazca Čejkovice,
Pod Novosady 723,  696 15 Čejkovice, IČO: 72025425, 

e-mail: cejkovice@brontosaurus.cz, web: www.slavime10.com, 
fb: www.facebook.com/Ayhuazca  

Poděkování

Na závěr děkujeme 
všem našim organizá-
torům, členům, sym-
patizantům a kamará-
dům, díky jejichž pod-
poře je možné realizo-
vat i zdánlivě nemož-
né věci.
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Do malé sběrné nádoby patří
kompaktní úsporné zářivky, výbojky, 
lineární (trubicové) zářivky do 40 cm, 

světelné zdroje s LED diodami. 

kolektivní systém pro zpětný odběr osvětlovacích zařízení

m
yslím

eekologicky

Svítím vám dlouho. Svítím vám dlouho. 
Až dosloužím, patřím Až dosloužím, patřím 

do sběrné nádoby.do sběrné nádoby.

Odevzdejte Odevzdejte nefunkční zářivku nefunkční zářivku ZDARMAZDARMA  
do sběrné nádoby EKOLAMP do sběrné nádoby EKOLAMP 

ve sběrných dvorech, úřadech a obchodech.ve sběrných dvorech, úřadech a obchodech. EKOLAMP s.r.o., infolinka: 810 888 100
www.ekolamp.cz

TRADIČNÍ SLET ČARODĚJNIC

Pořadatelé Tradičního sletu čarodějnic se těší na neděli 30. 4., 
kdy se letošní čarodějnice sejdou u radnice a půjdou průvodem 
na zámek. Těšíme se na čarodějnickou drobotinu i dorost v mas-
kách. Mimořádně vítané jsou také maminky a veškerý doprovod, 
a to především v úborech čarodějnických!

Notářská kancelář:

Adresa: Bartošova 736/1, 695 01 Hodonín
Tel.: +420518355129 • e-mail: info@notarkremr.cz
IDDS: p8j8gky
Úřední dny: Po, Út, Čt: 8-16hod
  St: 8-17hod
  Pá: 8-15hod

MGR. ING. TOMÁŠ KREMR 

- NOTÁŘ V HODONÍNĚ

Rád bych Vás informoval, že jsem byl k 1.1.2017 
jmenován notářem do uvolněného notářského úřadu 
po paní notářce Marii Filipi. Současně si Vás dovoluji 
informovat, že jsem dne 2.1.2017 zahájil činnost 
notáře. Níže naleznete kontaktní údaje notářské
kanceláře, jejíž umístění a chod zůstává zachován. 

DÝŇOVÁ JÁDRA HERŮFKOVI S.R.O. 

A PROJEKCE A INŽENÝRSKÁ ČINNOST

Ing. Martin Herůfek
Mírová 735, 691 02 Velké Bílovice
tel.: 774 538 337 • email: mherufek@seznam.cz
http://www.herufek-projekce.cz • http://www.dynovajadra.cz 

HLEDÁM KE KOUPI RODINNÝ DŮM 

V ČEJKOVICÍCH A OKOLÍ. 

Finance zajištěny.
Volat nebo SMS na tel: 737 905 611

SHÁNÍM KE KOUPI BYT 

ČEJKOVICÍCH NEBO V HODONÍNĚ.

Za nabídku děkuji.
Kontakt na tel: 604 547 716

www.slavime10.com

Chceme si to pořádně užít, proto jsme pro vás připravili 
pestrou nabídku akcí po celý rok! Ty nejvýznamnější:

Hnutí Brontosaurus
v Čejkovicích

letos slaví 10 let!
10
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HB Čejkovice |  Pod Novosady  723 | Čejkovice 696 15 | IČ: 72025425 | e-mail: cejkovice@brontosaurus.cz

Den Země 
  7. – 8. dubna 2017
  Pá: 20.00 Sávitrí (Divadlo Líšeň), ZŠ T. G. M. Čejkovice
  So: 9.00 sraz u klubovny
Příměstský tábor „Vědecká laboratoř“
  21. – 25. srpna 2017, klubovna
 přihlášky do: 10. května 2017
 kontakt: Kristýna Hájková
    hajkovakristy@seznam.cz
    +420 721 767 916
Závěrečná oslava 
  9. září 2017
  Zábava & občerstvení – bude to velký!

Čejkovický zpravodaj - periodický tisk územního samosprávného celku. Vydavatel - Obec Čejkovice, 
Templářská č.500, 696 15 Čejkovice, IČ 00284823. Vychází čtvrtletně, odpovědná redaktorka Marie Ritterová. 

Registrační číslo titulu - MK ČR E 22691. Náklad 900 ks. Kontakt - ou@cejkovice.cz, www.cejkovice.cz. Výtisk zdarma. 
Uzávěrka příštího čísla 30. 6. 2017. Grafická úprava a tisk Tiskárna Lelka Dolní Bojanovice.

zahradní sekačky, křovinořezy, motorové pily, postřiko-
vače, tlakové myčky, čerpadla, nůžky, pilky, příslušenství 
a náhradní díly, doplňky na motocykly.

Na vybrané zboží 2 – 5 let záruka, záruční a pozáruční servis.

AMA • ECHO • JIKOV • TERA • VARI • STIHL • HUSQ-
VARNA • PARTNE WORLD • BRIGGS & STRATTON • 
HONDA • FISKARS • OREGON • MURRAY CASTOR • 
ALPINA A JINÉ

PRODEJ A SERVIS ZAHRADNÍ TECHNIKY NABÍZÍ:

Martin Rybecký
Cigánov 509, 696 15 Čejkovice
Tel: 728 779 174 • email: rybeckymartin@seznam.cz 
www.rm-technika.cz
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